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SPRAVODAJCA
Univerzita veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach

má nového rektora a prorektorov 

 Prezidentka SR Zuzana Čaputová vymenovala 26. janu-
ára 2023 v priestoroch Prezidentského paláca štyroch rekto-
rov vysokých škôl. Bol medzi nimi aj rektor Univerzity vete-
rinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach prof. MVDr. Jo-
zef Nagy, PhD. Jeho funkčné obdobie sa začalo 1. februára 
2023 a potrvá do 31. januára 2027. 
 Prof. MVDr. Jozef Nagy, PhD., bol zvolený za kandidáta 
na funkciu rektora UVLF vo funkčnom období 2023 – 2027 
v 1. kole volieb, ktoré sa konali 27. 10. 2022 na štvrtom mi-
moriadnom zasadnutí akademického senátu,  na ktorom sa 
zúčastnilo všetkých 27 členov oboch komôr akademického 
senátu.

 Novovymenovaný rektor UVLF v Košiciach 
prof. MVDr. Jozef Nagy, PhD., sa svojej funkcie 
ujal v stredu 1. februára 2023. V ten istý deň sa 
uskutočnilo aj zasadnutie Akademického se-
nátu UVLF. Na jeho programe bol aj návrh na 
prorektorov UVLF na funkčné obdobie 2023 – 
2027 a návrh na členov Vedeckej rady UVLF na 
funkčné obdobie 2023 – 2027.
Prorektormi Univerzity veterinárskeho lekár-
stva a farmácie v Košiciach sa stali:
MVDr. Martin Tomko, PhD.,  prorektor pre 
vzdelávanie
doc. MVDr. Jana Koščová, PhD., prorektorka 
pre vedecko-výskumnú činnosť a doktorandské 
štúdium 
doc. MVDr. Zuzana Kostecká, PhD., prorektor-
ka pre rozvoj školy a hodnotenie kvality 

doc. MVDr. Oskar Nagy, PhD., DipECBHM, prorektor pre 
klinickú činnosť a styk s praxou
MVDr. Boris Vojtek, PhD.,  prorektor pre medzinárodné 
vzťahy a internacionalizáciu
 Prorektor Tomko vstúpil do tretieho funkčného obdobia 
za sebou, rovnako tretie funkčné obdobie prorektora pre kli-
nickú činnosť a styk s praxou s prestávkou jedného funkčné-
ho obdobia bude vykonávať Oskar Nagy.  
 Súčasťou nového vedenia univerzity je aj kvestor Ing. Ró-
bert Schréter, PhD., ktorý vo výkone tejto funkcie pokraču-
je už od roku 2015. 

Predstavujeme nového rektora

Prof. MVDr. Jozef NAGY, PhD.
rektor

 V  dvoch funkčných obdobiach rokov 2015 – 2019 a  2019 – 
2023 bol prorektorom pre rozvoj školy a  hodnotenie kvality. 
Dňa 1. 2. 2023 nastúpil do funkcie rektora UVLF v Košiciach vo 
svojom prvom funkčnom období, ktoré uplynie 31. 1. 2027.
 Narodil sa 27. 7. 1961 v  Košiciach, po maturite na Gym-
náziu Šrobárova Košice, študoval v  rokoch 1980 – 1985 na 
Vysokej škole veterinárskej v Košiciach, v rokoch 1986 – 1989 
pôsobil ako interný vedecký ašpirant na katedre hygieny 
a  technológie potravín. Na UVLF v  Košiciach je zamestna-
ný od roku 1989, v  rokoch 2002 – 2004 pôsobil vo funkcii 
vedúceho ústavu hygieny a  technológie mäsa. Dizertačnú 
prácu obhájil v  roku 1992, habilitačnú prácu v  odbore hy-

giena potravín a ekológia 
v roku 1996, v roku 2008 
bol inaugurovaný za pro-
fesora v  odbore hygiena 
potravín.
 V súčasnosti je profeso-
rom na funkčnom mieste 
profesora v  študijnom 
odbore hygiena potra-
vín na katedre hygieny, 
technológie a zdravotnej 
bezpečnosti potravín. 
Je garantom študijného 
programu spájajúceho 
1. a  2. stupeň vysokoš-
kolského vzdelávania hy-



biológie, zoológie a rádi-
obiológie. Je garantom 
študijného predmetu zo-
ológia/Zoology a garan-
tom študijného predme-
tu profesijná komuniká-
cia/Professional commu-
nication pre ŠP VVL,  HP 
a  GVM. Je tiež garantom 
študijného predmetu ko-
munikačné zručnosti pre 
ŠP kynológia v dennej aj 
externej forme štúdia. Na 
treťom stupni vysokoš-
kolského štúdia v študijnom programe parazitárne choroby 
zvierat je garantom povinne voliteľného predmetu aplikova-
ná zoológia.
 Do roku 1993 bol spoluriešiteľom vedecko-výskumných 
úloh zameraných na monitorovanie výskytu mykobakterióz 
hospodárskych zvierat – paratuberkulózy hovädzieho do-
bytka, a na genetické aspekty porúch pohybového aparátu 
u prasiatok. Od roku 2013 je spoluriešiteľom VEGA grantov 
zameraných na nové prístupy v detekcii prírodných ohnísk 
autochtónnych pečeňových motolíc prežúvavcov na Slo-
vensku a ich aktuálny výskyt u raticovej zveri a Monitorova- 
nie137Cs v lesnom ekosystéme na Slovensku.
 Zahraničné stáže a pracovné pobyty absolvoval na Inštitú-
te hygieny a epidemiológie, Štátny veterinárny inštitút Pra-
ha, Česká republika, COMECOM Research center Budapest, 
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giena potravín a  je jednou z osôb zodpovedných za odbor 
habilitačného konania a  inauguračného konania hygiena 
potravín. Od začiatku učiteľského pôsobenia vykonával fun-
kciu vedúceho učiteľa študijnej skupiny, vedúceho učiteľa 
ročníka, školiteľa študentov v  rámci ŠVOČ, školiteľa v  do-
ktorandskom štúdiu a školiteľa pre diplomové a bakalárske 
práce. Je vedúcim povinných predmetov technológia výroby 
a kvalita produktov hydiny, rýb, zveriny a medu (študijný prog-
ram 2. stupňa trh a  kvalita potravín), hygiena a  technológia 
potravín II (študijný program spájajúci 1. a 2. stupeň všeobec-
né veterinárske lekárstvo), hygiena a technológia hydiny, vajec, 
rýb a  zveriny a predmetu hygiena a  spracovanie vedľajších 
potravinárskych produktov (študijný program spájajúci 1. a 2. 
stupeň hygiena potravín), predmetov Food Safety (študijný 
program 1. stupňa Bachelor of Animal Siene) a Hygiene and 
Food Technology II. (študijný program spájajúci 1. a 2. stupeň 
General Veterinary Medicine ) v  anglickom jazyku, a hygiena 
a  kvalita mäsa hydiny, vajec a  zveriny (študijný program 3. 
stupňa hygiena potravín)
 Je členom komisie pre obhajobu dizertačných prác v štu-
dijnom programe hygiena potravín. 
 Vedecko-výskumná činnosť bola zameraná hlavne na 
problematiku rezíduí veterinárnych liečiv v surovinách a po-
travinách živočíšneho pôvodu; použitie moderných konzer-
vačných postupov a  rastlinných extraktov na bezpečnosť 
a kvalitu potravín živočíšneho pôvodu; na problematiku zre-
nia mäsa voľne žijúcej zveri; vplyvu kŕmnych aditív na kvali-
tu hydinového mäsa; problematiku živočíšnych tukov, mini-
malizáciu ich rozkladných zmien a vplyvu na zdravie človeka 
a obezitu u ľudí, jej hlavné príčiny súvisiace s konzumáciou 
potravín živočíšneho pôvodu. V súčasnej dobe je zameraná 

na sledovanie vplyvu humínových látok na zdravie, produkč-
né ukazovatele a kvalitu mäsa hospodárskych zvierat.  
 Bol zodpovedným riešiteľom 3 projektov KEGA, 3 projek-
tov VEGA, 1 projektu AV, spoluriešiteľom 5 projektov KEGA, 
11 projektov VEGA, 2 projektov APVV, 3 rozvojových pro-
jektov MŠVVaŠ SR. Bol zodpovedným riešiteľom za UVLF v 
Košiciach v medzinárodnom projekte riešenom v spolupráci 
s Univerzitou veterinárskeho lekárstva vo Viedni a Dolnora-
kúskym poľovníckym zväzom. V súčasnosti je zodpovedným 
riešiteľom rozvojového projektu MŠVVaŠ SR a  podieľa sa 
na riešení dvoch projektov ŠF EÚ, APVV, KEGA, Erasmus+ a 
VEGA.
 Ako autor alebo spoluautor publikoval doteraz 92 vedec-
kých prác v zahraničných a domácich vedeckých časopisoch, 
z  toho 43 prác v časopisoch evidovaných v databázach SCO-
PUS a WOS. Ako autor alebo spoluautor sa dosiaľ podieľal 
na vydaní 2 vedeckých monografií vydaných v  domácich 
vydavateľstvách, 1 vysokoškolskej učebnice vydanej v  za-
hraničnom vydavateľstve, 14 vysokoškolských učebníc a 15 
skrípt a  učebných textov. Okrem toho publikoval viac než 
250 prác v  recenzovaných zborníkoch referátov z vystúpe-
ní na domácich a zahraničných kongresoch, konferenciách 
a sympóziách. 
 Je predsedom Vedeckej rady UVLF v  Košiciach, členom 
Vedeckej rady Fakulty veterinární hygieny a ekologie Veteri-
nární univerzity v Brne a Vedeckej rady Slovenskej poľnohos-
podárskej univerzity v Nitre. 
 V rokoch 2003 až 2012 bol členom komisie KEGA MŠVVaŠ 
SR č. 2 Nové technológie vo výučbe. Je členom redakčnej 
rady časopisu Folia veterinaria a Potravinárstvo.  

MVDr. Martin Tomko, PhD.
prorektor pre vzdelávanie

 V rokoch 2015 – 2019 zastával funkciu prorektora pre zahra-
ničné štúdium, v rokoch 2019 – 2023 zastával vo svojom dru-
hom funkčnom období funkciu prorektora pre vzdelávanie.
Od 1. 2. 2023 je prorektorom pre vzdelávanie v 3. funkčnom ob-
dobí.
 Narodil sa 17. 2. 1958 v Košiciach. Študoval na Gymnáziu P. 
J. Šafárika v Rožňave, v rokoch 1977 – 1983 na Vysokej ško-
le veterinárskej v Košiciach. V rokoch 1983 – 1993 pracoval 
na UVLF v  Košiciach ako vedecko-výskumný pracovník na 
katedre infektológie, biológie a tropickej veterinárnej me-
dicíny, ako pedagogicko-vedecký pracovník na katedre ge-
netiky a zootechniky, a bol garantom študijného predmetu 
Veterinary genetics pre ŠP GVM. V roku 1993 obhájil dizertač-
nú prácu na tému Genetické štúdie pri niektorých poruchách 
pohybového aparátu u prasiatok.
 V  rokoch 1993 – 2006 pracoval pre farmaceutickú spo-
ločnosť Merck Sharp and Dohme (USA) ako marketingový 
špecialista pre Českú a  Slovenskú republiku, obchodno-
marketingový manažér pre SR a ako marketingový manažér 
pre krajiny stredoeurópskeho regiónu. V rokoch 2006 – 2012 
pôsobil ako obchodno-marketingový riaditeľ a obchodný 
riaditeľ pre SR vo farmaceutickej spoločnosti Sanofi-Aventis 
(Francúzsko). V  rokoch 2012 – 2013 bol riaditeľom spoloč-
nosti Cord Blood Center Group, Slovak Republic. V roku 2013 
sa vrátil na UVLF v Košiciach ako odborný asistent na ústave 

Predstavujeme nových prorektorov
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Hungary – Referenčné pracovisko RVHP pre mykobakteri-
ózy, Budapešť, University of Wisconsin-Madison, School of 
Veterinary Medicine, Dept. of Pathobiological Sciences, WI, 
USA, Veterinary Medical Services Ltd., IL, USA – klinika ma-
lých zvierat.
 Je spoluautorom učebných textov v slovenskom a anglic-
kom jazyku,  autorom a spoluautorom 97 vedeckých prác v  
medzinárodných a domácich časopisoch a zborníkoch. Bol 

predsedom a  členom organizačných a  vedeckých výborov 
viacerých medzinárodných konferencií. Počas svojho pôso-
benia mimo UVLF absolvoval viac ako 60 špecializovaných 
školení, kurzov a získal certifikáty z komunikácie a negociač-
ných zručností, marketingu a predaja, manažmentu a vede-
nia ľudí, financií a iné. Je dlhoročným členom Slovenského 
poľovníckeho zväzu. 

rem toho rieši problematiku rezistentných mikroorganizmov 
a venuje sa možnostiam využitia látok naturálneho pôvodu 
ako alternatívnych spôsobov vedúcich k zníženiu používania 
antibiotík v poľnohospodárstve a vo veterinárnej medicíne. 
Taktiež sa venuje diagnostike bakteriálnych patogénov, ich 
izolácii a  identifikácii, ako aj  faktorom virulencie patogén-
nych baktérií s použitím moderných diagnostických metód. 
V  rámci aktuálne riešených projektov je jej ďalším zamera-
ním cielená modulácia intestinálnej mikrobioty využitím fe-
kálnej transplantácie u gnotobiotických laboratórnych mo-
delov. 
 V súčasnosti je zodpovednou riešiteľkou jedného projektu 
VEGA, taktiež bola zodpovednou riešiteľkou APVV projektu 
a zástupcom riešiteľa VEGA projektu, ale ako člen riešiteľské-
ho kolektívu sa zúčastňovala na mnohých domácich aj zah-
raničných projektoch, vrátane 5 projektov APVV, 4 projektov 
VEGA, 1 projektu KEGA ako aj viacerých štrukturálnych pro-
jektov a projektov financovaných z prostriedkov EÚ. Jej ve-
decko-výskumná aktivita súvisí aj s účasťou na dvoch zahra-
ničných pobytoch, a to vo forme krátkodobých výskumných 
a vzdelávacích pobytov v Nórsku (Nord University, Bødo) a 
na  Ukrajine (Užhorodská národná univerzita) prostredníc-
tvom mobilitného programu Erasmus+. 
 V  rámci publikačnej činnosti ako autorka alebo spoluau-
torka publikovala doteraz 44 vedeckých prác v zahraničných 
a domácich vedeckých časopisoch, z  toho 26 prác v časopi-
soch evidovaných v databázach SCOPUS a WOS. Na doposiaľ 
publikované práce v  zahraničných publikáciách, registro-
vaných v citačných indexoch SCOPUS a WOS, zaznamenala 
viac ako 440 ohlasov. Aktívne pôsobila aj ako autorka alebo 
spoluautorka učebníc, doposiaľ sa podieľala na vydaní 6 vy-
sokoškolských učebníc,  3 skrípt a  učebných textov a 2 ve-
deckých monografií vydaných v domácich vydavateľstvách. 
Okrem toho publikovala viac ako 140 prác v recenzovaných 
zborníkoch referátov z  vystúpení na domácich a  zahranič-
ných kongresoch, konferenciách a sympóziách.
 V rokoch 2018 až 2022 bola členkou a zároveň podpred-
sedníčkou Akademického senátu UVLF v Košiciach, od roku 
2019 pôsobí v  predsedníctve Rady vysokých škôl SR a  od 
roku 2019 doposiaľ je členkou Hlavného výboru Českoslo-
venskej spoločnosti mikrobiologickej (ČSSM).

Doc. MVDr. Jana KOŠČOVÁ, PhD.
prorektorka pre vedecko-výskumnú činnosť a doktorandské štúdium 

 Vo svojom prvom funk-
čnom období (1. 2. 2023 
do 31. 1. 2027) sa stala 
prorektorkou vedecko-vý-
skumnú činnosť a  dokto-
randské štúdium.
 Narodila sa 24. 12. 
1976 v  Košiciach a po 
maturite na Gymnáziu 
Šrobárova, Košice, študo-

vala v rokoch 1995 – 2001 na Univerzite veterinárskeho le-
kárstva v Košiciach. Štúdium ukončila v roku 2001, kedy bola 
promovaná za doktora veterinárneho lekárstva v študijnom 
odbore všeobecné veterinárske lekárstvo. V roku 2001 krát-
ko pôsobila ako interná doktorandka na Výskumnom ústave 
veterinárnej medicíny. Po delimitácii ústavu, od roku 2002 
až doposiaľ, pôsobí na katedre mikrobiológie a imunológie, 
na ktorej v roku 2010 obhájila dizertačnú prácu a na kated-
re pôsobila v  pozícii odborného asistenta. V rokoch 2015 
až 2020 pôsobila vo funkcii vedúcej ústavu mikrobiológie 
a gnotobiológie. Habilitačnú prácu v odbore mikrobiológia 
obhájila v roku 2021.
 V súčasnosti je docentkou na funkčnom mieste docenta 
v študijnom odbore biológia so zameraním na mikrobioló-
giu na katedre mikrobiológie a imunológie. Počas svojho 
pedagogického pôsobenia vykonávala funkciu vedúceho 
učiteľa ročníka, školiteľa študentov v  rámci ŠVOČ, školiteľa 
v  doktorandskom štúdiu a  školiteľa pre diplomové,  baka-
lárske a rigorózne práce. Je vedúcou študijných predmetov 
mikrobiológia (študijný program bezpečnosť krmív a potra-
vín), Basics of Genetic Engineering (študijný program Gene-
ral Veterinary Medicine), všeobecná a špeciálna bakteriológia 
(študijný program pre 3. stupeň štúdia infekčné choroby zvie-
rat) a klinická mikrobiológia (študijný program pre 3. stupeň 
štúdia mikrobiológia). Je tiež členkou komisie pre obhajobu 
dizertačných p rác v študijnom odbore biológia, študijnom 
programe mikrobiológia. 
 Vo vedecko-výskumnej oblasti sa zameriava na oblasť 
probiotických baktérií a  látok naturálneho pôvodu využi-
teľných v  prevencii ochorení gastrointestinálneho traktu 
zvierat a v posledných rokoch aj v oblasti akvakultúry. Ok-

rinárskej v Košiciach. Postgraduálne štúdium absolvovala na 
ústave biochémie v rokoch 1991 – 2003 pod vedením prof. 
Ing. Jána Blahovca, CSc., najprv v internej a neskôr v externej 
forme, kedy pracovala ako vedecko-výskumná pracovníčka. 
Na UVLF v Košiciach je zamestnaná od roku 2001 ako vedec-
ko-pedagogický pracovník na pozícii vysokoškolského učite-

Doc. MVDr. Zuzana KOSTECKÁ, PhD.
prorektorka pre rozvoj školy a hodnotenie kvality

 Vo svojom prvom funkčnom období sa od 1. 2. 2023 do 31. 1. 
2027 stala prorektorkou pre rozvoj školy a hodnotenie kvality.
 Narodila sa 17. 11. 1967 v  Leviciach. Stredoškolské štú-
dium ukončila maturitnou skúškou na Gymnáziu Šrobárova 
46 v Košiciach a v rokoch 1986 – 1991 vyštudovala študijný 
odbor všeobecné veterinárske lekárstvo na Vysokej škole vete-



ľa/odborného asistenta 
a  od roku 2010 docenta, 
keď obhájila habilitačnú 
prácu v  odbore klinická 
biochémia na Lekárskej 
fakulte UPJŠ v  Košiciach. 
V  rokoch 2007 – 2011 
pôsobila vo funkcii ve-
dúcej ústavu biochémie 
a  v  rokoch 2011 – 2023 
vedúcej katedry chémie, 
biochémie a biofyziky.
 V  súčasnosti je docent-
kou na funkčnom mieste 
docenta v študijnom od-
bore farmácia. Od začiat-

ku učiteľského pôsobenia školila študentov v rámci študent-
skej vedeckej a  odbornej činnosti a  riešenia tém diplomo-
vých a bakalárskych prác v slovenskom a anglickom jazyku. 
Od roku 2015 je koordinátorkou pre študentov so špecifický-
mi potrebami.
 Je vedúcou študijných predmetov biochémia/Bioche-
mistry (študijný program farmácia, všeobecné veterinárske 
lekárstvo/Animal Science, General Veterinary Medicine), kli-
nická a  patologická biochémia (študijný program farmácia), 
patologická biochémia/Pathological Biochemistry (študijný 
program hygiena potravín, všeobecné veterinárske lekárstvo/
General Veterinary Medicine), Clinical Biochemistry (študijný 
program General Veterinary Medicine).
 Je členkou komisie pre obhajobu dizertačných prác v štu-
dijnom programe klinická biochémia v  študijnom odbore 
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všeobecné lekárstvo na Lekárskej fakulte UPJŠ v  Košiciach 
a  v  študijnom programe lekárska, klinická a  farmaceutická 
biochémia v študijnom odbore všeobecné lekárstvo na Jesse-
niovej lekárskej fakulte UK v Bratislave.
 V  rámci vedecko-výskumnej činnosti sa zamerala na izo-
láciu inzulínu-podobných rastových faktorov z telových te-
kutín – plodových vôd prežúvavcov a na štúdium ich účinku 
na proliferáciu myších fibroblastov a bovinných lymfocytov. 
Neskôr sa venovala problematike larvoterapie a štúdiu en-
zýmovej aktivity endo- a exopeptidáz pochádzajúcich z rôz-
nych štádií larválneho vývinu muchy domácej a  bzučivky 
zelenej. 
 Bola zodpovednou riešiteľkou dvoch projektov VEGA, spo-
luriešiteľkou piatich projektov VEGA, jedného AV a  dvoch 
APVV. V  súčasnosti sa podieľa na riešení projektu KEGA a 
DSV.
 Ako autorka alebo spoluautorka participovala na 232 
výstupoch tvorivej činnosti, z  toho na 23 publikovaných 
prácach registrovaných v databázach SCOPUS a WOS s cel-
kovým citačným ohlasom 193 (z toho 170 registrovaných 
v databázach SCOPUS a WOS). Dosiaľ sa podieľala na vydaní 
piatich učebných textov v slovenskom a troch v anglickom 
jazyku. 
Zúčastnila sa študijného pobytu na INSERM v Paríži v rámci 
programu individuálna mobilita TEMPUS a postgraduálne-
ho kurzu – 5. Workshop on Clinical Endocrinology na Fakulte 
veterinárskych vied Univerzity sv. Štefana v Budapešti.
 Bola členkou Akademického senátu UVLF v Košiciach v ro-
koch 2006 – 2023, pričom v rokoch 2018 – 2023 vykonávala 
funkciu tajomníčky.

2012 bol vedúcim študij-
ného predmetu vnútor-
né choroby prežúvavcov 
pre ŠP HP. Od roku 2006 
do 2016 bol vedúcim 
odborných praxí a  stáží 
študentov 4. ročníka VVL 
a  HP, v  rokoch 2007 až 
2011 zabezpečoval re-
alizáciu klinických praxí 
v  študijnom predmete 
vnútorné choroby prežú-
vavcov v ŠP VVL a HP. Od 
AR 2011/2012 sa podieľa 
na zabezpečovaní výučby študijného predmetu choroby pre-
žúvavcov v ŠP VVL a HP. Od AR 2011/2012 garantuje študijný 
povinne voliteľný predmet diagnostika porúch vnútorného 
prostredia zvierat pre ŠP VVL a HP, od AR 2011/2012 je garan-
tom odbornej praxe na RVPS ŠVPV pre 4. roč. VVL. V  rámci 
spoločného nórskeho bakalárskeho študijného programu 
náuka o  živočíchoch od AR 2013/2014 garantuje študijný 
predmet Basics of laboratory diagnostics. Podieľal aj na vý-
učbe v rámci ďalšieho vzdelávania veterinárnych lekárov na 
IVVL v Košiciach, Univerzity tretieho veku a rekvalifikácie ve-
terinárnych lekárov študijného programu HP. Bol školiteľom 
a  školiteľom konzultantom prác študentov v  rámci ŠVOČ 
(2 študenti),  bakalárskych a diplomových prác študentov 
v rámci slovenského aj zahraničného štúdia (27 študentov).
 V  rámci vedecko-výskumnej činnosti bol vedúcim 3 pro-
jektov VEGA, zástupcom 3 projektov VEGA, podieľal sa na rie-
šení 1 medzinárodného projektu, 16 projektov VEGA, 3 pro-
jektov KEGA a  5 projektov APVV a  aplikovaného výskumu. 

Doc. MVDr. Oskar Nagy, PhD.
prorektor pre klinickú činnosť a styk s praxou

 V dvoch funkčných obdobiach v rokoch 2011 – 2015 a 2015 
– 2019 zastával funkciu prorektora pre klinickú činnosť a styk 
s praxou. Od 1. 2. 2023 je vo svojom 3. funkčnom období opäť 
prorektorom pre klinickú činnosť a styk s praxou. 
 Štúdium na Vysokej škole veterinárskej v Košiciach ukon-
čil v roku 1985. V rokoch 1986 – 1989 pracoval ako obvodný 
veterinárny lekár na Okresnej veterinárnej správe v Galante 
a v rokoch 1989 – 1992 ako vedecko-výskumný pracovník v 
Laboratóriu pre chov a choroby teliat Ústavu experimentál-
nej veterinárnej medicíny v Košiciach. Od roku 1992 pôsobí 
na UVLF v Košiciach ako vysokoškolský učiteľ, v súčasnosti 
na klinike prežúvavcov. V rokoch 2002 – 2006 bol vedúcim 
oddelenia laboratórnej diagnostiky II. internej kliniky. Pro-
rektorom pre klinickú činnosť a  styk s  praxou bol v  dvoch 
funkčných obdobiach v  rokoch 2011 až 2019. V  roku 1990 
úspešne absolvoval atestačnú skúšku 1. stupňa na IVVL 
v  Košiciach, v  roku 1999 obhájil dizertačnú prácu a  v  roku 
2007 habilitačnú prácu v odbore vnútorné choroby zvierat. 
V októbri 2022 Vedecká rada UVLF v Košiciach schválila jeho 
menovanie za profesora v odbore habilitačného a inaugu-
račného konania vnútorné choroby zvierat.
 V rámci svojej pedagogickej činnosti sa podieľal na výuč-
be študijných predmetov klinickej diagnostiky a vnútorných 
chorôb prežúvavcov a ošípaných ŠP VVL a HP. Od roku 2004 
sa podieľa aj na výučbe študijného predmetu vnútorné cho-
roby prežúvavcov a ošípaných pre študentov ZAŠ. V  rokoch 
2002 až 2005 bol vedúcim študijného predmetu vnútorné 
choroby prežúvavcov a ošípaných pre ŠP HP, od roku 2005 do 
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V súčasnosti je vedúcim 1 projektu VEGA, zástupcom 1 pro-
jektu VEGA a spoluriešiteľom 1 projektu APVV. V roku 2000 
absolvoval študijný pobyt na Katedre vnútorných chorôb 
zvierat Fakulty veterinárnej medicíny Univerzity svätého Šte-
fana v Budapešti. Od roku 2012 do 2021 bol členom komisie 
č. 8 Vedeckej grantovej agentúry MŠVVaŠ SR. 
 Výsledky vedecko-výskumnej činnosť sú prezentované 
výstupmi 478 prác evidovaných v centrálnom registri publi-
kačnej činnosti. Zo 161 vedeckých prác je 55 prác publikova-
ných v zahraničných vedeckých časopisoch registrovaných 
v  databáze Current Contens,  7 vedeckých prác v zahranič-
ných časopisoch registrovaných v databázach Web of Scien-
ce alebo SCOPUS, 91 prác v ostatných vedeckých časopisoch 
a zborníkoch, 4 práce sú evidované v  kategórii vedeckých 
monografií a 4 práce ako kapitoly vo vedeckých monogra-

fiách vydaných v  zahraničných vydavateľstvách. Ako vyso-
koškolské učebnice vydané v domácich vydavateľstvách sú 
evidované 4 práce. Celkovo na publikované práce je v cen-
trálnom registri publikačnej činnosti evidovaných 1112 citá-
cií bez autocitácií, z toho 791 v publikáciách registrovaných 
v citačných indexoch WOS a Scopus. Doteraz bol školiteľom 
5 ukončených doktorandov a 3 doktorandi sú v procese rea-
lizácie dizertačných prác. 
 Bol členom AS UVLF od roku 2002 do februára 2011 
a v roku 2022, v rokoch 2006 až 2011 vo funkcii tajomníka. 
Od roku 2007 je členom European College of Bovine Health 
Management. Od roku 2012 je členom Vedeckej rady UVLF 
v Košiciach. V roku 2015 sa zúčastnil vzdelávacích sympózií 
na Univerzite veterinárnej medicíny vo Viedni a na Univerzi-
te veterinárnej medicíny v Hannoveri.

štátnicových komisií pre choroby malých zvierat, kynológiu, 
náuku o živočíchoch a obhajoby diplomových prác pre in-
fekčné a parazitárne choroby zvierat.
 Vedecko – výskumná činnosť je primárne zameraná na 
štúdium infekčných chorôb vo vzťahu k imunitnému systé-
mu psov a mačiek ako aj štúdium využitia vybraných imuno-
modulačných látok v rámci prevencie a terapie infekčných 
chorôb psov a mačiek. V rámci činnosti sa taktiež venuje vý-
skytu vybraných infekčných chorôb v rôznych populáciách 
domácich ako aj voľne žijúcich zvierat. V súčasnosti je zod-
povedným riešiteľom 1 projektu KEGA, bol spoluriešiteľom 
5 projektov VEGA, 2 projektov KEGA a 1 projektu kategórie 
Openmed.
 Zúčastnil sa na krátkodobých edukačných pobytoch v Ta-
liansku (ANMVI Inmterational Week) a v belgickom Bruseli v 
rámci rozvoja koncepcie Jedno zdravie (One health).
 Ako autor alebo spoluautor doteraz publikoval 61 prác, z 
toho 7 v zahraničných karentovaných časopisoch a doteraz 
eviduje 32 citácií v citačných indexoch Web of Science a da-
tabáze SCOPUS. Je spoluautorom 7 vysokoškolských učeb-
níc a 1 monografie.

MVDr. Boris Vojtek, PhD.
prorektor pre medzinárodné vzťahy a internacionalizáciu

 Vo svojom prvom funk-
čnom období sa od 1. 2. 
2023 do 31. 1. 2027 stal 
prorektorom pre medzi-
národné vzťahy a interna-
cionalizáciu.
 Narodil sa 3. 11. 1982 
v  Považskej Bystrici, po 
maturite na Gymnáziu 
v Púchove študoval v ro-

koch 2004 – 2009 na Univerzite veterinárskeho lekárstva 
a  farmácie v  Košiciach, v  rokoch 2009 – 2012 pôsobil ako 
interný doktorand na katedre epizootológie a parazitológie. 
Na UVLF pôsobí ako odborný asistent od roku 2012. 
 V súčasnosti je odborným asistentom na katedre epizo-
otológie, parazitológie a ochrany verejného zdravia. Od 
začiatku svojho pôsobenia na univerzite bol školiteľom a 
školiteľom špecialistom diplomových a bakalárskych prác. 
Je garantom predmetov infekčné choroby psov v obidvoch 
formách štúdia a predmetu v anglickom jazyku Introduction 
to veterinary epidemiology v rámci spoločného študijného 
programu náuka o živočíchoch (Animal science). Je členom 

munikačných techno-
lógií, mimo iných aj pre 
Univerzitu veterinárske-
ho lekárstva v  Košiciach. 
V  roku 2007 prijal ponu-
ku pracovať v  oblasti in-
formatiky na Univerzite 
veterinárskeho lekárstva 
v  Košiciach a  vytvoriť 
nové oddelenie infor-
mačných a  komunikač-
ných technológií.
 Ako vedúci oddelenia 
informačných a  komuni-
kačných technológií implementoval a podieľal sa na imple-
mentácii projektov Zvýšenie kvality vzdelávania rozšírením 
a modernizáciou IKT sietí a zariadení na UVL v  Košiciach, 
Zvýšenie kvality vzdelávania rozšírením a modernizáciou 
IKT sietí a zariadení na UVL v Košiciach II, Zvýšenie kvality 
vzdelávania na UVLF v Košiciach rekonštrukciou výukových 
priestorov, dobudovaním infraštruktúry a  IKT, Medicínsky 

Ing. Róbert Schréter, PhD. 
kvestor

 Vo funkcii kveastora univerzity je už od roku 2015. Vymeno-
vaný do tejto funkcie bol 1. novembra 2015, z poverenia túto 
funkciu však vykonával už od 15. marca 2015.
 Narodil sa 3. 2. 1979 v Košiciach, stredoškolské vzdelanie 
ukončil maturitou na Gymnáziu Trebišovská, Košice. Vyso-
koškolské štúdium druhého a  tretieho stupňa ukončil na 
Technickej univerzite v Košiciach v odbore logistika.
 Od roku 1996 do roku 2007 sa venoval rôznym činnostiam 
v oblasti informatiky. V rokoch 1996 až 2008 spolupracoval 
na výrobe multimediálnych CD, realizoval rôzne projekty 
v  oblasti web dizajnu a  web aplikácií, bol spolumajiteľom 
a konateľom spoločnosti AlterNET venujúcej sa pripájaniu 
domácnosti k  internetu v  Košiciach a  Prešove. Od decem-
bra 2005 do júla 2007 bol technickým riaditeľom a členom 
predstavenstva spoločnosti Globalnet, a. s., ktorá pokračo-
vala v pripájaní domácnosti k  internetu, avšak venovala sa 
aj outsourcingovým službám v  oblasti informačných a  ko-
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univerzitný vedecký park v Košiciach, Medicínsky univerzit-
ný vedecký park v Košiciach – fáza II., Obnova výskumnej a 
vývojovej infraštruktúry a prístrojového vybavenia na UVLF 
a Skvalitnenie vzdelávacieho procesu na UVLF stavebnými 
úpravami, digitalizáciou knižničného fondu a vybudovaním 
IKT učebne biomedicínskej analytiky a iných. Medzi najvýz-
namnejšie v oblasti IKT patrili projekty v rámci prioritnej osi 
5 Infraštruktúra vysokých škôl v opatrení 5.1 Budovanie in-
fraštruktúry vysokých škôl a modernizácia ich vnútorného 
vybavenia za účelom zlepšenia podmienok vzdelávacieho 
procesu, ktoré boli určené na budovanie technickej infra-
štruktúry a priniesli univerzite niečo vyše 17 miliónov eur.
 Počas pôsobenia vo funkcii vedúceho oddelenia infor-
mačných a  komunikačných technológií sa spolupodieľal 
na zavádzaní množstva nových informačných systémov na 
univerzite, pričom na vývoji niektorých aj sám pracoval. V ro-
koch 2012 a 2013 stál pri vybudovaní moderného dátové-
ho centra univerzity, kedy sa zaviedla virtualizácia serverov, 
výrazne sa zlepšila bezpečnosť vrátane web aplikačných 
firewallov, zaviedol sa nový IP plán, zaviedol sa nový komu-
nikačný systém Microsoft Exchange a  výrazne sa zlepšila 
správa celého serverového a  networkingového prostredia 
UVLF. Počas výstavby dátového centra zrealizoval komplex-
né prebudovanie oddelenia informačných a  komunikač-
ných technológií v pavilóne 5. Vybudovanie dátového cen-
tra a prebudovanie oddelenia posunulo univerzitu v sektore 
verejných vysokých škôl v  oblasti vybavenosti centrálnymi 
informačnými technológiami k špičke na Slovenku.
 Po vymenovaní do funkcie kvestora v  roku 2015 už ako 
kvestor univerzity pokračoval v  elektronizácii procesov, 
zaviedol univerzitný informačný systém na správu údržby 
a IKT, systém elektronických žiadaniek, systém GPS monito-
ringu, systém elektronického zberu požiadaviek na verejné 

obstarávanie a vytvoril elektronické knihy poľovných reví-
rov. Ako kvestor univerzity sa spolupodieľal na procese eval-
vácie a akreditácie v roku 2015 a 2016. V roku 2016 aplikoval 
množstvo zmien v  riadiacich procesoch útvarov kvestora, 
navrhol novú formu rozpočtu univerzity, realizoval racio-
nalizačné finančné opatrenia, vytvoril oddelenie verejného 
obstarávania a zracionalizoval procesy verejného obstaráva-
nia a nákupov. V roku 2015 a 2016 sa spolupodieľal na vybu-
dovaní pavilónu 19 a  Univerzitnej veterinárnej nemocnice. 
V  roku 2018 spoločne so svojimi útvarmi pripravil a  získal 
projekty na znižovanie energetickej náročnosti pavilónov 
17, 25, 35 a 36 v sumárnej hodnote nenávratných finančných 
príspevkov takmer päť miliónov eur. V roku 2018 sa výrazne 
spolupodieľal na obnove webového sídla univerzity, pričom 
doteraz pôsobí aj ako odborný zamestnanec oddelenia in-
formačných a komunikačných technológií. Aj v rokoch 2019 
až 2022 pokračoval so svojimi útvarmi v príprave a realizácii 
projektov na znižovanie energetickej náročnosti pavilónov 
4, 6, 12, 14 a 39 v celkovej sume sedem miliónov eur.
 Ako kvestor univerzity sa v roku 2022 podieľal na podaní 
žiadostí v rámci hodnotenia VER 2022 (Verification of Excel-
lence in Research – Periodické hodnotenie výskumnej, vý-
vojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti), pre ktoré na-
programoval samostatný informačný systém. Od roku 2021 
dizajnuje a  programuje informačný systém Portál kvality 
UVLF v Košiciach.
 V roku 2022 sa podieľal na rokovaniach o umiestnení MRI 
a  CT prístroja do priestorov Univerzitnej veterinárnej ne-
mocnice, ktoré budú slúžiť aj na pedagogické účely.
 Od roku 2018 bol podpredsedom a od roku 2022 je pred-
sedom Klubu kvestorov verejných vysokých škôl a štátnych 
vysokých škôl.

Zasadnutia akademického senátu

 Dňa 19. januára 2023 sa uskutočnilo ďalšie, už šieste riad-
ne zasadnutie Akademického senátu Univerzity veterinár-
skeho lekárstva a farmácie v Košiciach vo funkčnom období 
2022 – 2026. Zasadnutia v  posluchárni P 35 sa zúčastnilo 
všetkých 27 členov oboch komôr senátu, členovia vedenia 
univerzity a hostia z radov akademickej obce univerzity. Za-
sadnutie otvoril a  viedol predseda akademického senátu 
prof. MVDr. Slavomír Marcinčák, PhD., na ktorom privítal čle-
nov AS UVLF, vedenie a hostí. Zároveň ospravedlnil neúčasť 
pani rektorky, ktorá bola v  tomto čase na pracovnej ceste 
v zahraničí. Po schválení programu a zvolení členov mandá-
tovej a návrhovej komisie pokračovalo rokovanie 6. riadne-
ho zasadnutia AS podľa schváleného programu. Za členov 
mandátovej a návrhovej komisie boli navrhnutí a zvolení: 
predseda doc. MVDr. Oskar Nagy, PhD., členovia doc. MVDr. 
František Zigo, PhD., a študentka Nikol Brázdovičová. Komi-
sia konštatovala 100 % účasť členov AS a potvrdila, že aka-
demický senát je uznášaniaschopný. Za overovateľov zápis-
nice boli určení: MVDr. Boris Vojtek, PhD., a študentka Jana 
Morochovičová. V priebehu zasadnutia vystúpili vo svojich 
príspevkoch členovia AS a predkladatelia materiálov na ro-
kovanie: prorektori MVDr. Jozef Nagy, PhD., a MVDr. Martin 
Tomko, PhD. V bode rôzne predseda AS pozval všetkých prí-

19. januára 2023
tomných na verejné vypočutie kandidátov na členov Správ-
nej rady UVLF v Košiciach, ktoré sa uskutočnilo 30. 1. 2023 
o  13. hod. v aule univerzity. Delegát za komoru študentov 
v Študentskej rade vysokých škôl Slovenskej republiky (ŠRVŠ 
SR) Miloš Marcinčák informoval prítomných o zasadnutí 
Valného zhromaždenia ŠRVŠ SR, ktoré sa konalo 8. – 11. 12. 
2022 v Liptovskom Mikuláši. Kvestor Ing. Róbert Schréter, 
PhD., reagoval na pripomienky profesora Mudroňa a  štu-
denta Frandela týkajúce sa výtlkov na cestách a chodníkoch 
na internátoch a v areáli UVLF. Po vyčerpaní všetkých bodov 
programu predseda AS poďakoval prítomným za účasť, se-
nátorom za úspešný priebeh rokovania AS a 6. riadne zasad-
nutie ukončil.
P r o g r a m : 
1.  Otvorenie
2.  Voľba mandátovej, návrhovej a volebnej komisie AS UVLF 
  v Košiciach
3.  Kontrola uznesení
4.  Správa o činnosti predsedníctva AS UVLF v Košiciach za 
  uplynulé obdobie
5.  Vyhodnotenie plnenia a aktualizácia Dlhodobého záme- 
  ru UVLF v Košiciach na obdobie 2018 – 2023
6.  Výročná správa o kvalite UVLF v Košiciach za akademický 
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  rok 2021/22
7.  Návrh zmien vnútorného predpisu Štipendijný poriadok 
  UVLF v Košiciach
8.  Preskúmanie rozhodnutia o vylúčení zo štúdia
9.  Voľba člena Správnej rady UVLF v Košiciach komorou 
  študentov AS UVLF v Košiciach
10. Voľba členov Správnej rady UVLF v Košiciach Akademic- 
  kým senátom UVLF v Košiciach
11. Rôzne
12. Záver
AS UVLF v Košiciach 
a) schvaľuje:
Uznesenie č. 6/3/I/2023
Prolongáciu plnenia uznesenia č. 3/3/X/2022 (AS ukladá ve-
deniu UVLF v Košiciach kreovať 
komisiu pre analýzu činnosti ÚZ pre chov a choroby zveri, 
rýb a včiel v Rozhanovciach a Jazdeckého areálu UVLF v Ko-
šiciach a navrhnúť opatrenia na zníženie negatívneho hos-
podárskeho výsledku týchto dvoch zariadení) do 31. 5. 2023
Uznesenie č. 6/4/I/2023
Vyhodnotenie plnenia a aktualizáciu Dlhodobého zámeru 
UVLF v Košiciach na obdobie 2018 – 2023
Uznesenie č. 6/5/I/2023
Výročnú správu o kvalite UVLF v Košiciach za akademický 
rok 2021/22
Uznesenie č. 6/6/I/2023
Návrh zmien vnútorného predpisu Štipendijný poriadok 

UVLF v Košiciach
Uznesenie č. 6/7/I/2023
Kandidáta JUDr. Dušana Gažovského za člena Správnej rady 
UVLF v Košiciach zvoleného 
členmi komory študentov AS UVLFUznesenie č. 6/8/I/2023
Kandidáta Ing. Tadeusza Frackowiaka za člena Správnej rady 
UVLF v Košiciach zvoleného 
členmi AS UVLF
Uznesenie č. 6/9/I/2023
Navrhovaného Ing. Stanislava Hrehu, PhD., za člena Správnej 
rady UVLF v Košiciach, zvoleného členmi AS UVLF
b) potvrdzuje:
Uznesenie č. 6/10/I/2023
Rozhodnutie rektorky UVLF v Košiciach o vylúčení študenta 
ID 25696 zo štúdia v ŠP vzťah človek – zviera a jeho využitie 
v canisterapii a hipoterapii z dôvodu nesplnenia podmienok 
pre pokračovanie v štúdiu v akademickom roku 2022/23
c) berie na vedomie:
-  Správu o činnosti predsedníctva Akademického senátu 
UVLF v Košiciach za uplynulé obdobie
- Informáciu delegáta komory študentov AS UVLF v Koši-
ciach zo zasadnutia valného 
zhromaždenia ŠRVŠ SR

prof. MVDr. Slavomír Marcinčák, PhD.
predseda akademického senátu

 Dňa 1. februára 2023 sa v rýchlom slede udalostí uskutoč-
nilo ďalšie, siedme riadne zasadnutie Akademického sená-
tu Univerzity veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach 
vo funkčnom období 2022 – 2026. Na rokovaní, ktoré pre-
biehalo v posluchárni pavilónu 35, sa zúčastnilo 26 členov 
oboch komôr senátu, členovia vedenia univerzity a  hostia 
z  radov akademickej obce univerzity. Zasadnutie otvoril 
a viedol predseda akademického senátu prof. MVDr. Slavo-
mír Marcinčák, PhD., ktorý privítal členov AS UVLF, vedenie 
a hostí z radov akademickej obce. V mene celej akademickej 
obce zablahoželal rektorovi prof. MVDr. Jozefovi Nagyovi, 
PhD., k vymenovaniu za rektora UVLF v Košiciach na funkčné 
obdobie 2023 – 2027. Rektor univerzity poďakoval za gratu-
láciu a dôveru, pričom svoje vymenovanie do funkcie rektora 
vníma ako veľký záväzok viesť univerzitu spoločne správnym 
smerom. Po schválení programu a zvolení členov mandáto-
vej a  návrhovej komisie pokračovalo rokovanie 7. riadne-
ho zasadnutia AS podľa schváleného programu. Za členov 
mandátovej a návrhovej komisie boli navrhnutí a zvolení: 
predseda prof. MVDr. Peter Popelka, PhD., členovia MVDr. 
Ľubica Horňáková, PhD., a  študent Dávid Frandel. Komisia 
konštatovala 96 %-nú  účasť členov AS a potvrdila, že akade-
mický senát je uznášaniaschopný. Za overovateľov zápisnice 
boli určení: prof. MVDr. Igor Valocký, PhD., a študent Dominik 
Borčík. V  priebehu zasadnutia vystúpili vo svojich príspev-
koch členovia AS a  predkladatelia materiálov na jednanie: 
rektor MVDr. Jozef Nagy, PhD., a predseda AS prof. MVDr. Sla-
vomír Marcinčák, PhD. V bode rôzne predseda AS uviedol, že 
nakoľko z dôvodu odchodu dvoch členiek predsedníctva AS 
UVLF do funkcie prorektoriek, po skončení zasadnutia bude 
prebiehať voľba predsedníctva za účasti volebnej komisie 
z májových volieb do  akademického senátu a odovzdanie 
vymenúvacích dekrétov kooptovaným členom AS UVLF. Ná-
sledne poďakoval odchádzajúcim dlhoročným členom AS, 

1. februára 2023
zvlášť členkám predsedníctva, za spoluprácu, ktorá nekončí, 
ale pokračuje vo forme spolupráce vedenia univerzity a aka-
demického senátu v záujme rozvoja univerzity. Po vyčerpaní 
všetkých bodov programu predseda AS poďakoval prítom-
ným za účasť, senátorom za úspešný priebeh rokovania AS 
a 7. riadne zasadnutie ukončil.

P r o g r a m : 
1.  Otvorenie
2.  Voľba mandátovej, návrhovej a volebnej komisie AS 
  UVLF v Košiciach
3.  Kontrola uznesení
4.  Správa o činnosti predsedníctva AS UVLF v Košiciach za 
  uplynulé obdobie
5.  Návrh na zmenu Organizačného poriadku UVLF v Koši- 
  ciach
6.  Návrh na prorektorov UVLF v Košiciach na funkčné ob- 
  dobie 2023 – 2027
7.  Návrh na členov Vedeckej rady UVLF v Košiciach na 
  funkčné obdobie 2023 – 2027
8.  Rôzne
9.  Záver

AS UVLF v Košiciach 

a) schvaľuje:
Uznesenie č. 7/3/II/2023
Návrh na zmenu Organizačného poriadku UVLF v Košiciach 
s pripomienkami komory zamestnancov
Uznesenie č. 7/4/II/2023
Návrh na vymenovanie členov Vedeckej rady UVLF v Ko-
šiciach na funkčné obdobie rokov 2023 – 2027
1.  doc. MVSc. Mangesh Ramesh Bhide, PhD.  
2.  prof. MVDr. Daša Čížková, DrSc.   
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3.  prof. MVDr. Zita Faixová, PhD.   
4.  prof. MVDr. Alica Kočišová, PhD.   
5.  doc. MVDr. Zuzana Kostecká, PhD.  
6.  doc. MVDr. Jana Koščová, PhD.   
7.  doc. MVDr. Peter Korim, CSc.   
8.  prof. PharmDr. Ján Kyselovič, PhD.  
9.  doc. MVDr. Peter Lazár, PhD.   
10. prof. MVDr. Jaroslav Legáth, CSc.  
11. prof. MVDr. Slavomír Marcinčák, PhD. 
12. Dr. h. c. prof. MVDr. Jana Mojžišová, PhD.  
13. doc. MVDr. Ladislav Molnár, PhD.   
14. prof. MVDr. Pavol Mudroň, PhD., Dip. ECBHM
15. doc. MVDr. Dagmar Mudroňová, PhD.
16. prof. MVDr. Jozef Nagy, PhD.
17. doc. MVDr. Oskar Nagy, PhD., Dip. ECBHM 
18. prof. MVDr. František Novotný, PhD.  
19. prof. MVDr. Eva Petrovová, PhD.   
20. prof. MVDr. Peter Popelka, PhD.   
21. prof. MVDr. Zuzana Ševčíková, PhD.   
22. prof. MVDr. Alexandra Trbolová, PhD.  

23. prof. MVDr. Jozef Bíreš, DrSc.   
24. prof. MVDr. Štefan Faix, DrSc.    
25. doc. Ing. Klaudia Halászová, PhD.  
26. prof. MVDr. Monika Halánová, PhD.  
27. prof. PharmDr. Ján Klimas, PhD., MPH  
28. MVDr. Ľubomír Kráľ    
29. Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf Kropil, CSc.  
30. prof. MVDr. Alois Nečas, PhD., MBA  
31. prof. RNDr. Pavol Sovák, CSc.   
32. PharmDr. Ondrej Sukeľ   
33. prof. PharmDr. Mgr. David Vetchý, PhD.  

b) berie na vedomie:
– Správu o činnosti predsedníctva Akademického senátu 
 UVLF v Košiciach za uplynulé obdobie
– Návrh na vymenovanie prorektorov UVLF v Košiciach a 
 funkčné obdobie 2023 – 2027

prof. MVDr. Slavomír Marcinčák, PhD.
predseda akademického senátu

Kolektívna zmluva UVLF na rok 2023

 V záujme vytvárania priaznivejších pracovných podmie-
nok a podmienok zamestnávania zamestnancov UVLF podľa 
§ 231 Zákonníka práce a podľa § 2 ods. 2 a 3 zákona č. 2/1991 
Zb. o kolektívnom vyjednávaní v znení neskorších predpisov 
dňa 19. 1. 2023 uzatvorili zmluvné strany Univerzita veteri-

nárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach, zastúpená Dr. h. 
c. prof. MVDr. Janou Mojžišovou, PhD., rektorkou UVLF v Ko-
šiciach, a Základná organizácia Odborového zväzu pracov-
níkov školstva a vedy Univerzity veterinárskeho lekárstva 
a  farmácie v  Košiciach, zastúpenou prof. RNDr. Michalom 
Toropilom, CSc., predsedom Rady ZO OZ PŠaV UVLF v Koši-
ciach, kolektívnu zmluvu na rok 2023.
Samotnému podpisovaniu kolektívnej zmluvy predbiehalo 
kolektívne vyjednávanie, na ktorom zainteresované strany 
predložili svoje návrhy. I keď samotné vyjednávanie bolo po-
merne tvrdé, bolo korektné. Vzhľadom na to, že v ostatných 
dvoch rokoch v súvislosti s pandémiou boli podpísané len 
dva doplnky, tak kvalitu tejto kolektívnej zmluvy je možné 
porovnávať so zmluvou z  roku 2020. Objektívne môžeme 
povedať, že táto nová je na vyššej kvalitatívnej úrovni. S ce-
lým znením i obsahom pracovníci UVLF už boli informovaní. 
Zostáva len veriť, že všetky jej body budú spoločným úsilím 
naplnené.

prof. RNDr. Michal Toropila, CSc.
predseda Rady ZO

Z univerzitného zápisníka

 Spoločné vyhlásenie o poslaní a stratégii v projekte Ste-
p2Green Europe –  Jeden prístup k zdraviu pre zelenú 
univerzitu (Step2Green Europe – One Health Approach 
for a Green University- SELENE)  podpísali  v  piatok 20. 
januára 2023  v  Krakove predstavitelia siedmich partner-
ských univerzít z Poľska, Holandska, Turecka, Bulharska, 
Talianska, Rumunska a Slovenska, ktoré budú v rámci pro-
jektu spolupracovať. 
 Projekt vychádza z iniciatívy európskych univerzít re-
alizovanej v súlade s predpokladmi projektu Erasmus + 

SELENE –  jeden prístup k zdraviu pre zelenú univerzitu aj s účasťou UVLF

Napísala a spracovala 
Zuzana Bobriková

európske univerzity, ktorej cieľom je rozvoj novej hlbokej 
inštitucionálnej nadnárodnej spolupráce. Koordinátorom 
projektu je Poľnohospodárska univerzita v  Krakove.   Za 
Univerzitu veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach 
spoločné vyhlásenie podpísala rektorka UVLF Dr. h. c. prof. 
MVDr. Jana Mojžišová, PhD.  
 „Pilierom spoločného projektu, ktorý univerzity podávajú, je 
stratégia vzdelávania, výskum a inovácie. Spoločne sa uchá-
dzame o  podporu projektu, vďaka ktorému by sme sa stali 
súčasťou zoskupenia európskych univerzít. Zdôrazňujeme 
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pritom kľúčový prístup – One Health 
– dosiahnutie optimálneho zdravia 
ľudí, zvierat a  životného prostredia. 
Hlavné oblasti, v ktorých sa univerzity 
chcú prostredníctvom projektu rozví-
jať, sú udržateľné lesy a  poľnohospo-
dárstvo, bioekonómia, biotechnoló-
gia, ekológia, veterinárna medicína, 
živočíšna výroba, potravinárstvo a ši-
roko vnímaná ochrana životného pro-
stredia. Konzorcium univerzít sa môže 
uchádzať o  podporu viac ako sedem 
miliónov eur, z toho viac ako milión by 
prišiel na našu univerzitu,“  vysvetlila 
rektorka UVLF Jana Mojžišová.
 Signatármi spoločného vyhlásenia 
sú: Assoc. prof. Sylwester Tabor, 
PhD. D. Sc. Eng. (University of Agri-
culture in Krakow, Poland – rector), 
MSc. Freek Rebel (Aeres University 
of Applied Sciences,  the Netherlands – president), prof. 
Dr. Necdet  Ünüvar (Ankara University Turkiye – rector), 
prof. DSc. Katia Trencheva (University of Forestry Sofia, 
Bulgaria - vice-rector for international cooperation), prof. 
Antonio Germana (University of Messina Italy - vice-rec-

tor for internationalization), prof. Soria Mihai Cimpeanu 
(University of Agronomic Sciences and Veterinary Medicine 
of Bucharest Romania – rector), Dr. h. c. prof. Jana Moj-
žišová, DVM, PhD (University of Veterinary Medicine and 
Pharmacy in Kosice, Slovak Republic – rector).

Správna rada
 UVLF momentálne nemá správnu radu, nakoľko členstvo 
v Správnej rade UVLF v Košiciach, ktoré vzniklo do 24. apríla 
2022, zaniklo dňom 30. novembra 2022. Správna rada UVLF 
sa momentálne kreuje v zmysle ustanovení zákona o vyso-
kých školách a bude mať sedem členov. Verejné vypočutie 
kandidátov na členov Správnej rady UVLF  sa uskutočnilo 
v pondelok 30. januára 2023. Kandidátov na členov Správ-

nej rady UVLF v Košiciach v zmysle platnej legislatívy zvolil 
Akademický senát UVLF a navrhol minister školstva, vedy, 
výskumu a  športu SR. Kandidátmi zvolenými AS UVLF sú 
Ing. Tadeusz Frackowiak, JUDr. Dušan Gažovský a Ing. Stani-
slav Hreha, PhD., kandidátmi navrhnutými ministrom škol-
stva sú MVDr. Miroslav Martinček, MVDr. Ladislav Stodola a 
JUDr. Jana Venhartová, LL.M.

Celoslovenský ples veterinárov po dvojročnej pauze opäť v Košiciach

 Po dvojročnej prestávke sa do zaužívaných koľají vrátila 
aj slovenská plesová sezóna. Medzi prvými sa do slávnost-
ných rób obliekli aj veterinári. Celoslovenský veterinárny 

ples sa v  košic-
kom Dome ume-
nia konal v piatok 
20. januára 2023. 
Hlavným uspo-
riadateľom bola 
v  tomto roku Ko-
mora veterinár-
nych lekárov SR, 
spoluorganizá-
tormi Univerzita 
veter inárskeho 
lekárstva a farmá-
cie v Košiciach a 
Štátna veterinárna 
a potravinová sprá-
va SR. Podujatiu, 
na ktorom sa stre-
távajú veterinári 
z  celého Slovenska 
predchádzala po 
prvýkrát aj slávnost-

ná udalosť – odovzdávanie výročných cien Medicus veterinarius 
2023 (píšeme o ňom na inom mieste). 
 Čašou perlivého moku a dobrým slovom privítali všetkých prezi-
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dent KVL SR Ľubomír Kráľ, rektorka UVLF Jana Mojžišová, 
ústredný riaditeľ ŠVPS SR Jozef Bíreš, prezidentka Komory 
veterinárnych lekárov Českej republiky Petra Šinová a po-
slanec NRSR a predseda Výboru NR SR pre pôdohospodár-
stvo a životné prostredie Jaroslav Karahuta. 
 Plesovú atmosféru zvýraznili sólisti Opery Štátneho divadla 
Košice sopranistka Michaela Várady a  tenorista Maksym 
Kutsenko s  klavírnym sprievodom Júlie Grejtákovej. Pr-
vým valčíkom pozvali hostí na tanečný parket členky a čle-
novia Tanečného klubu Meteor, ktorý vedie Milan Plač-
ko. Dámy a páni v plesových róbach sa nedali dlho prosiť 

a tanečný parket bol po celý večer a noc zaplnený, pretože 
do tanca výborne hrali Michal Kentoš & Band. Výborné 
a  bohaté menu vrátane ďalšieho bufetového pohostenia 
skvostne dopĺňala ešte bohatšia degustačná ponuka vín 
z vinárstiev z celého Slovenska. Asi nikto neobišiel fotoste-
nu, pri ktorej sa mohol zvečniť so svojimi priateľmi, kolega-
mi či partnermi. A tým, ktorí mali šťastie v bohatej tombo-
le, síce ostatní chvíľku závideli, ale radosť im doprali. Veď 
napokon vyhral každý, pretože bez úsmevu, dobrej nálady 
a krásnej bielej ružičky neodišiel nikto. 

UVLF prezentovala štúdium
na najväčšom nórskom veľtrhu vzdelávania v Oslo

 V Oslo, hlavnom meste Nórska, sa po dvojročnej prestáv-
ke uskutočnil 15. – 16. februára 2023 tradičný veľtrh vzde-
lávania Utdanning & Karriere 2023. V osloskej Telenor Are-
ne sa prezentovali domáce i svetové univerzity. Úlohou ich 
vyslancov bolo zaujať potenciálnych budúcich študentov, 

ktorí si mohli vyberať z bohatej ponuky študijných progra-
mov. Medzi zahraničnými univerzitami bola aj UVLF v Koši-
ciach, ktorá má bohaté skúsenosti zo spolupráce s mladými 
Nórmi, ale aj ďalšími obyvateľmi severských krajín. Štúdium 
veterinárnej medicíny v anglickom jazyku prezentovali pro-



www.uvlf.sk 11

rektor pre vzdelávanie Martin Tomko, pracovníčka referá-
tu pre štúdium v anglickom jazyku Michaela Paulíková a 
študentka 5. ročníka General Veterinary Medicine  Kristin 
Maria Kejr.
 Ďalšou slovenskou univerzitou, ktorá sa v Oslo úspešne 
prezentovala, bola aj Jesseniova lekárska fakulta v Martine, 
ktorá tiež dlhodobo vzdeláva nórskych študentov v  od-

boroch humánnej medicíny. Dlhoročné vynikajúce vzťa-
hy s  Nórskom podčiarkol aj mimoriadny a  splnomocnený 
veľvyslanec Slovenskej republiky v Nórskom kráľovstve a 
Islandskej republike  Roman Bužek, ktorý sa osobne zú-
častnil na prezentáciách slovenských univerzít na veľtrhu a  
zástupcov UVLF prijal aj v priestoroch slovenskej diploma-
tickej misie.

 Po prvýkrát boli udelené výročné ceny Medicus Veterinarius

 V piatok 20. januára 2023 sa v Košiciach stretli veterinárni 
lekári, vedci, pedagógovia a odborníci na potravinovú bez-
pečnosť z celého Slovenska. Na slávnostnom stretnutí po pr-
výkrát udelili výročné ceny Medicus Veterinarius 2023 ur-
čené popredným osobnostiam veterinárnej medicíny pôso-
biacim v rôznych odvetviach vedy, výskumu, teórie i praxe. 
Celoslovenské stretnutie zorganizovali spoločne Komora ve-
terinárnych lekárov SR, Univerzita veterinárskeho lekárstva 
a farmácie v Košiciach a Štátna veterinárna a potravinová 
správa SR. Ceny Medicus Veterinarius 2023 získalo šesť osob-
ností. 
 Kovové plastiky od umeleckého kováča  Cyrila Horá-
ka odovzdali rektorka Univerzita veterinárskeho lekárstva a 
farmácie v Košiciach Dr. h. c. prof. MVDr.  Jana Mojžišová, 
PhD.,  prezident Komory  veterinárnych lekárov SR  MVDr. 
Ľubomír Kráľ a ústredný riaditeľ Štátnej veterinárnej a po-
travinovej správy SR prof. MVDr. Jozef Bíreš, DrSc. Medzi 
hosťami slávnostného stretnutia boli aj predseda výboru 
Národnej rady SR pre pôdohospodárstvo a životné prostre-
die MVDr. Jaroslav Karahuta a prezidentka Komory veteri-
nárnych lekárov Českej republiky MVDr. Petra Šinová. 
Na návrh Univerzity veterinárskeho lekárstva a farmácie v 
Košiciach získal ocenenie Medicus Veterinarius prof. MVDr. 
Ján Pleva, DrSc. Ocenenie pre 94-ročného profesora Plevu 
prevzal vedúci Katedry hygieny, technológie a zdravotnej 
bezpečnosti potravín UVLF a predseda Akademického sená-
tu UVLF prof. Slavomír Marcinčák.
 Profesor Ján Pleva patril k prvým študentov Vysokej ško-
ly veterinárskej v  Košiciach, ktorí začali študovať v  roku jej 
založenia  1949 a bol medzi jej prvými absolventmi, ako je-
diný s červeným diplomom. Už počas štúdia začal pôsobiť 
ako asistent v ústave fyziológie, patrí preto aj k prvej gene-
rácii pedagógov. Prvenstvo mu patrí aj pri zakladaní nové-
ho študijného programu hygiena potravín a  pri budovaní 

katedry hygieny potravín. Jeho zásluhou vznikla konferencia 
Hygiena Alimentorum, ktorá dodnes patrí medzi najstaršie 
medzinárodné vedecké konferencie na Slovensku. Vďaka 
jeho erudovanosti vymenovali Jána Plevu v roku 1965 do 
funkcie šéfa veterinárnej služby na Slovensku. V Bratisla-
ve pôsobil štyri roky a pod jeho vedením došlo k eradiká-
cii tuberkulózy a brucelózy na Slovensku. Bohaté praktické 
a organizačné skúsenosti začal po návrate na svoju alma 
mater aplikovať pri prestavbe štúdia a študijných plánov na 
požiadavky doby. V roku 1974 bol menovaný za profesora. 
Potom sa začala jeho práca na prebudovali katedry hygieny 
potravín a formovaní študijného odboru hygiena potravín, 
ktorý bol oficiálne otvorený od akademického roku 1975/76. 
Zintenzívnila sa aj vedecko-výskumná činnosť. Prof. Pleva 
bol spoluautorom viacerých učebníc. Publikoval takmer 550 
vedeckých a odborných prác vo vedeckých a odborných do-
mácich a zahraničných časopisoch. Bol dlhoročným členom 
vedeckej rady vysokej školy, predsedom pre obhajoby kan-
didátskych a doktorských dizertačných prác. Úzko spolupra-
coval s VŠV v Brne. Svoje legislatívne znalosti a skúsenosti z 
oblasti potravinového dozoru úspešne aplikoval pri tvorbe 
prvého zákona o potravinách.
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 Na návrh Univerzity veterinárskeho lekárstva a farmácie v 
Košiciach získal ocenenie Medicus Veterinarius Dr. h. c. prof. 
MVDr. Michal Novák, DrSc. Ocenenie prevzala vedúca Cen-
tra experimentálnej a klinickej regeneračnej medicíny UVLF 
prof. Daša Čížková.

 Profesor Michal Novák je popredný vedec svetového 
mena, ako doteraz jediný slovenský vedec získal ocenenie 
Svetovej zdravotníckej organizácie  (WHO). Zakladateľ a  dl-
horočný riaditeľ Neuroimunologického ústavu Slovenskej 
akadémie vied mimoriadne prispel k  svetovému poznaniu 
v oblasti Alzheimerovej choroby a prionóz, do veterinárskej 
praxe aplikoval najmodernejšie metódy a  vybudoval spo-
ločné pracovisko univerzity a SAV – Laboratórium biomedi-
cínskej mikrobiológie a imunológie. Ocenenie mu prináleží 
aj za vynikajúcu reprezentáciu slovenskej vedy v  zahraničí 
a  bohatú vedecko-výskumnú, vedecko-organizačnú a  ve-
decko-pedagogickú činnosť. Štúdium veterinárnej medi-
cíny ukončil v roku 1971. Ako vedúci tímu vo Virologickom 
ústave SAV, ako prvý na Slovensku zaviedol prípravu mo-
noklonálnych protilátok. Svetové prvenstvo mu patrí za 
skonštruovanie hybridómu produkujúceho neutralizačnú 
protilátku proti vírusu kliešťovej encefalitídy. V rokoch 1985 
– 1994 pracoval ako vedúci vedecký pracovník v Laborató-
riu molekulárnej biológie v Cambridge vo Veľkej Británii. V 
tímoch nositeľov Nobelovej ceny identifikoval gén kódujúci 
tzv. antigén cystickej fibrózy, určoval jeho primárnu štruktú-
ru a chromozómovú lokalizáciu. Vyvíjal štrukturálnu sondu, 
pomocou ktorej objavoval patologické formy tau proteínu - 
hlavné smrtiace faktory v Alzheimerovej chorobe a podieľal 
sa na objave mechanizmov poškodenia nervových buniek 
tau proteínom. Keď sa v roku 1994 v Európe začala šíriť epi-
démia šialených kráv (TSE), prof. Novák založil Národné refe-
renčné laboratórium na analýzu vzoriek zvierat z bitúnkov a 
prevenciu tejto nebezpečnej choroby u nás. Bol hosťujúcim 
profesorom na prestížnych univerzitách a  vedeckých pra-
coviskách vo svete, členom vedeckých rád, hodnotiteľom 
medzinárodných projektov, členom expertných skupín. Je 
zakladateľom Slovenskej Alzheimerovej spoločnosti i Centra 
Memory – prvého preventívneho, diagnostického, vzdelá-
vacieho centra a špecializovaného zariadenia pre ľudí s po-

ruchami pamäte a Alzheimerovou chorobou. Podieľal sa na 
klinických skúškach vakcíny proti Alzheimerovej chorobe. 
Publikuje v najprestížnejších neurobiologických časopisoch. 
Často ho pozývajú na prednášky po celom svete. Výsledky 
práce prof. Michala Nováka sú citované viac ako 6300-krát. 
Je autorom a spoluautorom 25 patentov, uznávaným peda-
gógom, vysokoškolským učiteľom, autorom monografií a 
vysokoškolských učebných textov, vynikajúcim prednášate-
ľom. 
 Na návrh Komory veterinárnych lekárov SR získal ocene-
nie Medicus Veterinarius MVDr. Juraj Fajnor in memoriam. 
Ocenenie prevzal člen Prezídia KVL MVDr. Ladislav Stodola.

 Vysokú školu veterinársku vyštudoval Juraj Fajnor v roku 
1983. Po vojenčine nastúpil na Okresnú veterinárnu správu 
v Trnave, neskôr na Ústav zoohygieny a veterinárnej techniky 
(ÚZAVT). V roku 1987 prebral vedenie veterinárnej nemocni-
ce a v krátkom čase doplnil stav lekárov i technické a medi-
cínske vybavenie, pretože mal jasnú predstavu o jej smero-
vaní. Kládol dôraz na užšiu špecializáciu kolegov, hoci museli 
zvládať aj akútnu medicínu. Srdcovou záležitosťou Dr. Fajno-
ra bola ortopédia a stomatológia. V obidvoch odboroch bol 
priekopníkom. Na konci 80-tych rokov bola medicína malých 
zvierat v  plienkach, preto organizoval stretnutia kolegov. 
Keď sa Nežnej revolúcii začali vytvárať združenia, jedným 
bola aj Slovenská asociácia veterinárnych lekárov malých 
zvierat, kde bol od počiatku členom predsedníctva. Založil 
zimné odborné semináre, ktoré dnes poznáme ako Chirur-
gické dni Dr. Fajnora. Prednášajú na nich významní odbor-
níci európskeho aj svetového významu. Začiatkom 90-tych 
rokov na Veterinárnej klinike v Trnave, testovali vstrebateľné 
osteosyntetické materiály na reálnych fraktúrach pre ame-
rickú firmu, ktorá ako jedna z prvých na svete tieto materiály 
uviedla do praxe v humánnej medicíne. Dr. Fajnor a jeho tím 
sa podieľali aj na výskume a testovaní lekárskych nástrojov 
a liekov. Bol jedným z priekopníkov posudzovania dysplá-
zie bedrových a lakťových kĺbov. V oblasti stomatológie bol 
prvým veterinárnym stomatológom na Slovensku, na jeho 
pracovisku v Trnave začali používal prvý zubný ultrazvuk, ale 
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aj amalgámové a neskôr 
fotokompozitné zubné 
výplne. Jeho obľúbené 
disciplíny boli čeľustná 
chirurgia a  ortodoncia. 
Ako jeden zo zakladajú-
cich členov Slovenského 
kynologického zväzu 
sa významne zaslúžil o 
propagáciu kynológie. 
Bol poradcom chovu pre 
plemeno čivava a spolu-
podieľal sa na organizo-
vaní množstva výstav a 
odborných prednášok. 
V  júni 2006 nás Dr. Faj-
nor v plnom rozkvete síl 
náhle opustil. 

  Na návrh Komory ve-
terinárnych lekárov SR 
získal ocenenie Medicus 
Veterinarius MVDr. Ján 
Orčík.

 Rodák z oravskej roľníckej rodiny od detstva pomáhal na 
hospodárstve svojich starých rodičov. Tam získal vzťah k 
poľnohospodárstvu a zvieratám. Ako najstarší zo štyroch sú-
rodencov odišiel študovať do Košíc a stretol celoživotných 
priateľov z  rôznych kútov Slovenska. Po ukončení vysokej 
školy nastúpil v roku 1979 na Okresnú veterinárnu správu v 
Dolnom Kubíne. Skúsenosti získaval v klasickom veterinár-
nom obvode, zažil ešte chov dobytka v maštaliach i JRD s ti-
síckami kusov hovädzieho dobytka, dojníc, oviec, ošípaných 
a koní v oravských dedinách. Od roku 1986 až do odchodu do 
dôchodku koncom roka 2020 pracoval vo Veterinárnom stre-
disku v Námestove. Bola to ťažká práca s veľkými zvieratami. 
Vykonal nespočetné množstvo vakcinácií, odberov vzoriek, 
desiatky pôrodov, kastrácií koní a iných veterinárnych úko-
nov. Diagnostikoval zaujímavé nebezpečné ochorenia: bes-
notu u hovädzieho dobytka a kôz, otravu durmanom u koní 
a mnohé iné. Prácu mu sťažovali aj povestné zimy na Hornej 
Orave. V mraze, po snehu, peši desiatky metrov za gazdami na 
samoty, kde sa nie vždy dalo dostať autom. Dnes je to trochu 
inak, starí gazdovia už vymreli a mladí gazdujú menej. Pri-
budli však menší farmári, ktorým teraz viac pomáha technika.  
Od založenia Komory veterinárnych lekárov SR v roku 1992 
bol členom Disciplinárnej komisie KVL SR a dlhoročným pre-
zidentom Regionálnej komory v Dolnom Kubíne. Spoluorga-

nizoval akcie 
so zameraním 
na poľnohos-
p o d á r s t v o . 
Jeho obľúbe-
ná bola najmä 
súťaž furman-
ských koní. Vo 
voľnom čase 
sa celý život 
venoval aj 
poľovníctvu, 
predsedal ky-
nologickej ko-
misii Okresnej 
o r g a n i z á c i e 
Slovenského 

poľovníckeho zväzu v Námestove. Medzi jeho koníčky tiež 
patria drobnochovateľské výstavy. 
 Na návrh Štátnej veterinárnej a  potravinovej správy SR 
získal ocenenie Medicus Veterinarius MVDr. Pavel Kanka. 
 Na Vysokej škole veterinárnej v Košiciach promoval 
v roku 1970. Osud ho zavial na Okresnú veterinárnu správu 
v Žiari nad Hronom, kde pracoval nepretržite 37 rokov až 
do odchodu do dôchodku. Najprv ako obvodný veterinár-
ny lekár, neskôr vedúci veterinárneho strediska, okresný ve-
terinárny hygienik, okresný epizootológ, zástupca riaditeľa 
Okresnej veterinárnej správy a po revolúcii 18 rokov ako jej 
šéf vo funkcii vedúceho Odboru štátnej veterinárnej sta-
rostlivosti OÚ v Žiari nad Hronom a následne ako riaditeľ 
Regionálnej veterinárnej a potravinovej správy. Inklinoval 
k problematike diagnostiky a tlmenia nákaz hospodár-
skych zvierat. Pokračoval tak v  otcových šľapajach, preto-
že krátko po 2. svetovej vojne sa jeho otec rozhodujúcou 
mierou zaslúžil o potláčanie veľmi nebezpečných nákaz, 
akou bol maleus koní, klasický mor ošípaných, brucelóza, 
tuberkulóza hovädzieho dobytka ako aj besnota, no najmä 
slintačka a krívačka. Aj on sa stretol s viacerými druhmi ná-
kaz. Ich riešenie vyžadovalo množstvo nielen teoretických 
vedomostí, ale aj organizačné schopnosti a dávku správne-
ho úsudku. Počas pandémie slintačky a krívačky v r. 1972 
dôsledným a prísnym dodržiavaním protiepidemiologic-
kých opatrení zabránil jej rozšíreniu a veľkým národohos-
podárskym škodám. K najvýraznejším udalostiam jeho pro-
fesionálneho pôsobenia v Žiari nad Hromom patrila aj lik-
vidácia a utlmenie klasického moru ošípaných v roku 1995  
V spolupráci s Internou klinikou UVLF v Košiciach partici-
poval na komplexnom monitoringu ekologickej záťaže v 
Žiarskom regióne. Prezentoval poznatky o výskyte fluorózy 
hospodárskych zvierat. Bol to v poradí tretí popísaný prí-
pad výskytu fluorózy hospodárskych zvierat vo svete po 
USA a Austrálii. V období veľkých politických zmien po roku 
1989 sa zaslúžil o záchranu administratívnej budovy RVPS 
v Žiari nad Hronom pred rôznymi záujmami privatizérov. 
Jeho bývalí kolegovia ho dodnes oslovujú šéfe, čo svedčí 
o vynikajúcich vzťahoch, ktoré sprevádzali jeho profesijne 
pôsobenie. 
 Na návrh Štátnej veterinárnej a  potravinovej správy SR 
získal ocenenie Medicus Veterinarius MVDr. Ján Števko.
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 Vysokú školu veterinársku v Košiciach ukončil v roku 1979 
s červeným diplomom. Po vojenčine sa stal obvodným 
veterinárnym lekárom a  odborníkom pre epizootológiu. 
Absolvoval dve atestácie a  stal sa vedúcim veterinárneho 
strediska a v rokoch 1990 – 91 riaditeľom Regionálnej vete-
rinárnej správy. Ďalších päť rokov pôsobil ako epizootológ 
a vedúci odboru veterinárnej starostlivosti pri Obvodnom 
úrade v Leviciach. Od roku 1999 celých 20 rokov stál na 
čele Regionálnej veterinárnej a potravinovej správy Levice.  
Dr. Ján Števko sa venuje poľovníctvu, ale aj výučbe poľov-
níctva na strednej poľnohospodárskej škole v  Leviciach. 
Zároveň bol lektorom v Inštitúte vzdelávania veterinárnych 
lekárov Košice, kde prednášal problematiku hygieny zveriny 
a školil poľovníkov. V okrese svojho pôsobenia, v Leviciach, 
ocenili jeho prácu Pamätnou plaketou, ďalšiu medailu získal 
od Inštitútu vzdelávania veterinárnych lekárov a od Štátnej 
veterinárnej a potravinovej správy pri príležitosti vstupu SR 
do EU, ale aj neskôr pri odchode do dôchodku. Slovenský 
poľovnícky zväz ho ocenil za významné zásluhy o rozvoj po-
ľovníctva na Slovensku, aj za zásluhy o rozvoj poľovníctva 
v regióne. Ján Števko sa pýši aj Medailou svätého Huberta za 
významné zásluhy o rozvoj poľovníctva na Slovensku. 
 Verejné ocenenie  Medicus Veterinarius 2023 sa veľmi 
rýchlo dostalo aj priamo do rúk 94-ročného profesora Jána 
Plevu. Keďže sa nemohol osobne zúčastniť na odovzdávaní 
verejných ocenení určených popredným osobnostiam vete-
rinárnej medicíny pôsobiacim v  rôznych odvetviach vedy, 
výskumu, teórie i praxe, do jeho rúk putovalo sprostredkova-
ne. V jeho domácnosti ho navštívili vedúci Katedry hygieny, 
technológie a zdravotnej bezpečnosti potravín UVLF a pred-
seda Akademického senátu UVLF prof. Slavomír Marcinčák 
spolu s kolegyňou z katedry doc. Ivonou Kožárovou. Priniesli 
mu nielen kovovú plastiku od umeleckého kováča Cyrila Ho-
ráka, ale predovšetkým pozdravy bývalých kolegov, študen-

tov i veterinárov z praxe, ktorí na profesora Plevu spomínajú 
s úctou i radosťou. 
 Profesor Ján Pleva sa oceneniu veľmi potešil. Potešilo ho, 
že i takýmto spôsobom sa zdôrazňuje úloha a poslanie ve-
terinárnej medicíny v rôznych oblastiach verejného života a 
verejného zdravia. V debate so svojimi nasledovníkmi sa živo 
zaujímal o aktuálne dianie na univerzite, starosti i radosti ko-
legov, ako aj o záujem mladých ľudí o oblasť potravinovej 
bezpečnosti a hygieny potravín. Radi odovzdávame jeho 
pozdrav všetkých zamestnancom i študentom UVLF, býva-
lým kolegom i priateľom. Profesorovi Plevovi želáme pevné 
zdravie a radosť zo života v požehnanom seniorskom veku.

Mgr. Zuzana Bobriková 
   Foto: MVDr. Miroslav Baran

Deň otvorených dverí po novom mal úspech aj vďaka vám

 Naša univerzita zorganizovala 26. januára 2023 deň ot-
vorených dverí. Po dvoch pandemických rokoch bol opäť 
„naživo“ a  na vlastné oči. Uchádzači sa dostali priamo na 
jednotlivé pracoviská v areáli univerzity. Študijné oddelenie 
UVLF pripravilo program tak, že každý návštevník si sám mo-
hol vybrať, čo chce vidieť, vyskúšať a zažiť. Aj ten, kto prišiel 
spoznať farmáciu, mohol navštíviť veterinárnu nemocnicu, 
pozrieť si stajne, vziať do rúk hada, ochutnať čerstvo vyúde-
né párky alebo sledovať výcvik psa. Na oplátku aj budúci ve-
terinár či kynológ dostal príležitosť vyrobiť tabletku či liečivý 
čapík. Cieľom univerzity bolo ukázať každému čo najviac, 

aby uchádzači o štúdium túžili spoznať ešte viac a vybrali si 
práve túto školu. 
 Mladí ľudia sa dozvedeli o  parazitárnych chorobách ľudí 
a  zvierat či mikrobiologickej a  imunologickej diagnostike 
patogénov. Mohli si pozrieť Kliniku malých zvierat v Univer-
zitnej veterinárnej nemocnici i Centrum klinických zručností, 
kde budúci veterinári získavajú prvé návyky s ošetrovaním 
zvierat na funkčných modeloch. Keďže UVLF je známa maxi-
málnou mierou práce so živými zvieratami, mohli si prezrieť 
aj ustajňovacie priestory koní, hovädzieho dobytka, ale aj 
oviec či kôz, ktoré sú priamo v areáli. Videli aj ukážky špor-
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tovej a záchranárskej kynológie, canisterapie či práce s drav-
cami. Túto prácu predstavili študentské kluby, ktoré na uni-
verzite fungujú. Špecialisti zo študijného programu hygiena 
potravín ponúkli ochutnávku syrov a  jogurtov z  vlastného 
laboratória mlieka, predviedli aj výrobu spišských párkov 
a diskutovali o  dôležitosti starostlivosti o celý potravinový 
reťazec od zdravých zvierat, cez spracovanie potravín v sle-
dovaných podmienkach až po predaj potravín v hygienicky 
bezchybných prevádzkach.  
 Priestor dostala aj biochémia – medicína zajtrajška či ché-
mia, bez ktorej sa nezaobídu študenti farmácie. Návštevníci 
si vyskúšali prípravu silíc, izoláciu kofeínu, spoznali liečivé 
rastliny, ale mohli si aj vyrobiť želatínové kapsuly alebo ča-
píky. Lepšie spoznali základy lekárenskej starostlivosti a dis-
kutovali o jej úrovni podľa vlastných skúseností či osobných 
poznatkov. Priestor dostali aj študenti farmácie združení 
v Spolku košických študentov farmácie. Nielenže informova-
li návštevníkov o tom, kde čo nájdu, ale hovorili aj o svojich 
vlastných skúsenostiach so štúdiom, náročnosti jednotli-
vých predmetov, požiadavkách, ktoré na nich kladie študijný 
program, o možnostiach zahraničných pobytov a pochválili 
sa aj ponukami na prácu, ktorú viacerí z nich už dostali na 
základe študijnej praxe. 
 „Študentov zaujala spolupráca Katedry lekárenstva a  so-
ciálnej farmácie UVLF a Spolku košických študentov farmácie. 
Páčilo sa im, ako sa snažíme rozvíjať ich aktivity,“ zhodnotila 
PharmDr. Štefánia Laca Megyesi, PhD., MSc. „Rodičov, kto-
rí sprevádzali uchádzačov, zaujal náš poster, kde sme ukázali, 
že farmaceuti sú žiadaní na trhu práce a nájdu si uplatnenie. 
Viacerých rodičov zaujala aj Univerzita tretieho veku, pozdáva-
lo sa im, že by mohli študovať so svojimi deťmi a mali by lep-
ší obraz o tom, aké je toto štúdium. Lepšie by vedeli pochopiť 
svoje deti a podporiť ich pri krízach, ktoré sa objavia pri štúdiu. 
Celkovo môžem povedať, že študenti, ktorí uvažovali o iných 
farmaceutických fakultách, po návšteve nášho dňa otvorených 
dverí boli podľa rozhovorov viac naklonení štúdiu na našej uni-
verzite.“
 „Pri rozhovore stredoškolská učiteľka vysoko ocenila, že sa 
študenti mohli pohybovať sami. Z jej pohľadu to podporilo ich 
samostatnosť, museli si prečítať program, vybrať si, rozhodnúť 
sa, opýtať sa, orientovať sa v  areáli,“ podelila sa s  názorom 
MVDr. Monika Drážovská, PhD., garantka Klubu IVSA, kto-
rý sa takisto zapojil do DOD. „Naši študenti boli veľmi radi, že 
boli do dňa otvorených dverí zapojení a  ďakujú za túto mož-
nosť.“ Stredoškoláci zasa ďakovali za možnosť porozprávať sa 
s vysokoškolákmi. Pýtali sa ich na veľa praktických vecí, ktoré 
súvisia so štúdiom, ale aj na to, ktoré skúšky sú najťažšie, ktorí 
učitelia najprísnejší a či sú spokojní, že študujú na UVLF.“ 
 Študijné oddelenie už má aj prvé ohlasy. Ukazuje sa, že 
ak budeme aj v budúcnosti pokračovať takýmto spôsobom, 

bude treba na niektorých miestach s  výkladom, napríklad 
v Centre klinických zručností, určiť vstupy v časových inter-
valoch, aby si návštevníci vedeli, rozvrhnúť program. Obrov-
ský záujem bol o ustajňovacie priestory, aj tam bude treba 
vymyslieť viac vstupov a  zladiť ich s  inými exteriérovými 
ukážkami kynológov či sokoliarov. Zlepšiť bude treba ozna-
čenie pavilónov, zdokonaliť systém orientácie, ktorý je pre 
ľudí zvonku trochu zložitý a neprehľadný. 
 „Máme pozitívne ohlasy nielen zo strany študentov – stre-
doškolákov, ale aj z druhej strany – od našich pedagógov a štu-
dentov, ktorí sa podieľali na programe DOD. Napríklad záujem-
covia o štúdium farmácie navštívili aj programy, určené iným: 
výstavu Aqua Terra klubu, ukážky kynológie, dokonca stihli aj 
prezentáciu na mlieku či mäse. Som veľmi rada, že náš expe-
riment s voľným programom bez sprievodu vyšiel a dúfam, že 
budeme tento trend raziť naďalej,“ skonštatovala vedúca štu-
dijného oddelenia Ing. Renáta Božíková. Tradične najviac 
sa podľa odovzdaných dotazníkov páčili ukážky výcviku 
psov, prezentácie na katedrách mikrobiológie, parazitológie, 
chémie, hygieny potravín., prehliadka nemocnice a  CKZ či 
prezentácie študentských klubov. „Podľa rozdaných materiá-
lov bolo u nás okolo 340 študentov, k tomu treba pripočítať asi 
dve desiatky dospelých – učiteľov či rodičov. Dokonca nás nav-
štívili aj študenti Univerzity tretieho veku, ktorí v minulom roku 
absolvovali výučbu na katedre hygieny a technológie potravín.“ 
 Ďakujeme všetkým, ktorí sa stotožnili s myšlienkou inovo-
vať program DOD tak, aby si každý návštevník sám vyberal 
miesta, ktoré navštívi. Na všetkých pracoviskách bolo vďaka 
tomu stále živo. Teší nás, že vďaka otvorenému programu si 
záujemcovia o štúdium prezreli nielen ukážky „svojho“ štu-
dijného programu, ale oveľa viac. Spoznávali univerzitu, a to 
sme chceli. Ďakujeme, že ste boli trpezliví, prívetiví a ochot-
ní, že ste pripravili svoje pracoviská, podelili so svojimi skú-
senosťami. Sme presvedčení, že aj vďaka tomu sa o štúdium 
u nás budú uchádzať šikovní a múdri stredoškoláci, s ktorý-
mi bude radosť pracovať. 

Mgr. Zuzana Bobriková



Odišiel Tibor Czuľba – stál pri zrode košickej farmácie
 Pri tragickej dopravnej nehode zomrel v  piatok 13. ja-
nuára 2023 známy zemplínsky lekárnik PharmDr. Tibor 
Czuľba, MBA (1965 – 2023). Bol výraznou osobnosťou v le-
kárnickom svete. Pôsobil v  regionálnych ale aj najvyšších 
štruktúrach Slovenskej lekárnickej komory, v  rokoch 2010 
– 2014 stál na jej čele. 
 Tibor Czuľba sa spája so začiatkom študijného programu 
farmácia, ktorý sme na Univerzite veterinárskeho lekár-
stva a farmácie v  Košiciach zaviedli v  akademickom roku 
2006/2007. Výraznou mierou sa zaslúžil o  jeho kreovanie, 
bol nám nápomocný svojimi odbornými radami, ale aj 
osobným vkladom. Bol členom Vedeckej rady UVLF i čle-
nom komisie pre štátne skúšky. 
 „V  čase, keď som pôsobila ako prorektorka pre výchovno-
vzdelávaciu činnosť, sme veľmi úzko spolupracovali pri príp-
rave odborných praxí našich študentov v  lekárňach a často 
sme chodievali na kontroly do lekární. On, ako prezident le-
kárnickej komory, ma  zobral do auta a zoznámil ma takmer 
s  celou lekárnickou komunitou na Slovensku, samozrejme, 
najviac u nás na východe. Bol nesmierne pohostinný a veľmi 
priateľský,“ načrela do spomienok profesorka Jana Mojži-
šová. „Zostane zapísaný v našej pamäti, pretože to bol človek, 
ktorého srdce bilo pre farmáciu. Záležalo mu na tom, aby aj 
tu, na východe Slovenska, mali mladí ľudia možnosť študovať 
farmáciu. Keby nás nepodporoval, išlo by nám to v začiatkoch 
veľmi ťažko. Pomáhal nám vybavovať všetko potrebné, otvo-
ril nám dvere do Slovenskej lekárnickej komory, do komunity 
farmaceutov. Bol pri tom, keď sme začínali s praktickým vzde-

lávaním, keď sme dohadovali študentské praxe a  ich obsah, 
spoločne sme nastavili zápisníky lekárnickej  praxe. Brali sme 
to veľmi vážne a všetko spoločne dôsledne kontrolovali. Keď sa 
študenti dozvedeli, že chodíme na kontroly, hneď si volali, že 
treba mať záznamníky v poriadku, lebo „behá lietačka“. Bol to 
skrátka človek, ktorému záležalo na veciach, ktoré robil a ve-
del sa podeliť so svojimi vedomosťami a skúsenosťami. Ostane 
natrvalo zapísaný v histórii univerzity, ale predovšetkým v pa-
mäti ľudí, ktorí s ním spolupracovali a poznali ho.“

Na oslavách 70. výročia UVLF v roku 2019 sa Tibor Czuľba (vpravo) 
stretol s  vtedajšou prorektorkou Zitou Faixovou a  prezidentom Slo-
venskej lekárnickej komory Ondrejom Sukeľom

Zelená univerzita

Veľké sucho pochovalo niekoľko stromov v areáli
 Horúce leto a výrazný nedostatok zrážok spôsobili, že v 
parku v areáli našej univerzity vyschlo niekoľko ihličnatých 
stromov. Ešte v septembri minulého roka museli záhradníci 
odstrániť dva suché smreky z parčíka pred rektorátom. Už 
vtedy však bolo jasné, že na rad prídu aj ďalšie a pomôcť 
bude musieť aj výšková technika. Na začiatku februára 
2023 sa k slovu dostali píly, vysokozdvižná plošina, laná, ale 
predovšetkým šikovné ruky chlapov z Účelového zariade-
nia pre chov a choroby zveri, rýb a včiel v Rozhanovciach 
a z univerzitného oddelenie prevádzky a investícií. Všetky 
stromy, ktoré museli zrezať, boli poškodené suchom, cu-
dzopasnými rastlinami, či starobou. Park v areáli univerzity 

sa bude postupne obnovovať novými mladými stromami v 
takej druhovej skladbe, ktorá bude lepšie odolávať zmene-
ným klimatickým podmienkam. 
 Pred budovou rektorátu musel ísť dole aj tretí smrek 
pichľavý. Zelenel sa síce, ale len vďaka bohatej náruči breč-
tanu s imela, ktorá ho stískala tak silno a vytrvalo, až z neho 
vysala všetku silu. Suché konáre,  deravý kmeň a pohľad 
na spleť brečtanových jazykov potvrdili nevyhnutnosť zá-
sahu. Na rad prišla aj tuja, ktorá sa nebezpečne nakláňala 
pred pavilónom P-8. Hrozilo, že pri silnom vetre spadne na 
parkujúce vozidlá alebo prechádzajúcich ľudí. Podarilo sa ju 
zložiť bez poškodenia okolitých stromov i kŕmidiel pre vtá-

S hlbokým zármutkom sme prijali správu o úmrtí našej bývalej dlhoročnej kolegyne.

Pani KATARÍNA KOVÁČOVÁ

nás navždy opustila dňa 31. januára 2023 vo veku 70 rokov.

Posledná rozlúčka so zosnulou bola 10. 2. 2023  v Košiciach

Smútočné oznámenie
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ky. Aj v tomto kmeni sa dali prstom urobiť diery do práchni-
vého dreva. Pri Univerzitnej lekárni už od jari stál vyschnutý 
smrek, ktorý takisto doplatil na nedostatok vlahy v posled-
ných rokoch. Na  jeho odstránenie bolo treba šikovných a 
skúsených pilčíkov, aby nebola poškodená žiadna budova 
v tesnej blízkosti.   Stará čerešňa za pavilónom P 4 robila na 
jar radosť všetkým naokolo voňavými kvetmi a romantic-
kou atmosférou. Dá sa povedať, že to bola jej labutia pie-
seň, pretože po spílení bolo jasné, že sa mohla kedykoľvek 
vplyvom silného vetra zlomiť. Bútľavý kmeň svedčí o po-
žehnanom veku. Je celkom možné, že si pamätala prvých 
študentov veteriny, či dokonca chovancov Komenského 
ústavu. Najviac práce si vyžiadali dve velikánske borovice, 
ktoré rástli medzi pavilónmi P 3 a P 25. Počas leta ich ihli-
čie výrazne zmenilo farbu. Doslova zhrdzavelo. Kmene sa 
začali nakláňať nad parkovisko. Aj v tomto prípade hrozilo, 
že oslabené stromy môžu pri silnom vetre spadnúť. Na prá-
ce bolo treba výškovú techniku. Majster pilčík z Účelového 
zariadenia pre chov a choroby zveri, rýb a včiel v Rozhanov-
ciach postupne orezal konáre na jednej i druhej borovici, 
nasledovali vrcholce a potom aj obidva kmene. Spolu so 
svojim kolegom položili obidva mohutné kmene presne 
tam, kde chceli. Bez poškodenia okolitých stavieb i stro-
mov, s veľkou šikovnosťou a majstrovstvom. Sledovať po-
hyb majstra s pílou v ruke vysoko v korunách borovíc, bolo 
ako vidieť cirkusového žongléra. S rýchlym odprataním ko-

nárov pomáhali chlapi z oddelenia prevádzky. 
 Na našich záhradníkov teraz čaká úloha vybrať vhodné 
druhy drevín, ale aj kríkov a kvetov, ktoré doplnia univerzit-
ný areál. Ruku k dielu budeme môcť pridať všetko na tradič-
nej jarnej brigáde v areáli. 

Mgr. Zuzana Bobriková
hovorkyňa UVLF

Maškarný ples 2023
Jeden večer v inej koži

Existuje udalosť, na ktorej bok po boku tancujú princezné 
s pirátmi, šašovia s faraónmi, svetové celebrity s démonmi, 
čerti s anjelmi a všetci sa pri tom náramne a odviazane zabá-
vajú? Samozrejme, že áno. Tradícia karnevalu sa totiž vrátila 
späť na pôdu našej univerzity v podobe Maškarného plesu 
2023.  Po mimoriadne priaznivých ohlasoch na Maškarády 
2019 a 2020 usporiadala Rada ZO OZPŠaV UVLF pod zášti-
tou vedenia univerzity III. maškarný ples, ktorý sa uskutoč-
nil v piatok 10. februára 2023 vo vynovenej jedálni.

Hostia večera sa vďaka výzdobe ocitli v krajine tisíc a jed-
nej noci. Na tanečný parket pozýval DJ Miloš Ivan, ktorý ok-
rem súčasných hitov večer spríjemnil nielen nestarnúcimi 
šlágrami a  evergreenmi, ale aj remixami obľúbených hitov 
´80 a ´90 rokov. Peknú pamiatku do rodinného albumu či na 
pracovisko si odniesli všetci, ktorí využili možnosť odfotiť sa 

pri štýlovej fotostene. Podaktorí šťastlivci si odniesli aj nie-
ktorú z 20 tombolových cien a úplne všetci výborný zážitok. 

„Myslím, že podľa odozvy môžeme podujatie zhodnotiť ako 
jednu z najlepších spoločenských akcií usporiadaných pre za-
mestnancov univerzity. Tretí maškarný ples bol doposiaľ najvy-
darenejší po organizačnej stránke ale aj samotným priebehom. 
Príjemnú, uvoľnenú a  odviazanú spoločenskú atmosféru oce-
nili všetci,“ zhodnotil predseda ZO Rady ZO OZPŠaV Michal 
Toropila, ktorý otvoril ples spolu s reprezentantom horúcich 
pekiel, v  civile prorektorom Martinom Tomkom. Dve pro-
rektorky Zuzana Kostecká a  Jana Koščová mali vo svojej 
čarodejníckej moci celú noc, a to sa prejavilo na jej (aj ich) 
dokonalostiFebruárový termín znamenal pre troch našich 
kolegov o  trochu slávnostnejšiu atmosféru, pretože práve 
v  tomto mesiaci oslávili okrúhle narodeniny: Anna Gallo-
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vá z  oddelenia ekonomiky, Denisa Lardelli z  kliniky ma-
lých zvierat a Ladislav Molnár z kliniky vtákov, exotických 
a voľne žijúcich zvierat. K plesovej atmosfére sme im pridali 
spoločné zborové „ŽIVIJÓ“, blahoželanie, pre dámy ružičky a 
darčekové poukážky na torty, pre pána veľkú fľašu perlivého 
vína. 

Maškarný ples má dačo do seba. Človek sa nemusí snažiť, 
aby bol veľmi nóbl, nemusí dávať pozor na módnu políciu, 
môže sa trochu skryť za svoju masku, popustiť uzdu fantá-
zii a  oddať sa aj neprofesionálnym a nekoordinovaným ta-
nečným prejavom. Keby ste na veterinárskej maškaráde boli 
aj vy, na vlastné oči by ste videli, že k maskám a kostýmom 
ašpirujúcim na ocenenie patrili viacerí. Napríklad gangster 
a výpalník Al Capone (L. Molnár), komiksový Joker (V. Vra-
bec), či pôvabná dáma z éry Veľkého Gatsbyho (R. Staroňo-
vá). Z pevnosti Boyard priplával majster logických hádaniek 
Otec Furas (M. Kostičák), z tajomných múrov levočskej rad-
nice vystúpila Biela pani (E. Chandogová) a z hlbokých pe-
kiel sa vynoril Lucifer (M. Tomko). Zo španielska pricestovala 
skvelá a temperamentná tanečnica flamenca (I. Vrabcová), 

z hustého lesa cestičku na ples našla Červená čiapočka (D. 
Sokoliová) a na blankytných krídlach priletela včielka Maja 
(D. Lardelli). Z  dávnej minulosti vytrvalo všetkých zdravil 
cisár Rímskej ríše Claudius (M. Prokeš), z temných Sherwo-
odských lesov sa vynoril Robin Hood (M. Kožár) a na bez-
pečnosť všetkým účastníkov dohliadal sám vojak v poli (Š. 
Fedorčák). 

Ceny poroty za najlepšie a najkreatívnejšie masky a kos-
týmy spomedzi jednotlivcov a skupín však mohli získať len 
niektorí. Cenu útechy prevzal Michael Jackson alias Deni-
sa Boľanovská. Tretím miestom bolo ocenených jedenásť 
zamestnancov katedry mikrobiológie a  imunológie za 
skupinový kostým inšpirovaný postavami z Harryho Pottera. 
Druhé miesto získalo trio z kliniky malých zvierat za stvár-
nenie hradnej pani a  jej pážat. Za osobnú tvorivosť a krea-
tivitu bola ocenená Zuzana Szabová zo študijného odde-
lenia, ktorá vlastnými rukami vytvorila jedinečný kostým 
Klobúčnika z Krajiny zázrakov.

Štefan Fedorčák, Zuzana Bobriková

Prvé tohtoročné skladanie sľubov nových členov sa konalo 
v sídle komory dňa 10. 1. 2023. Po vzájomnom predstavení 
sa sľub do rúk prezidenta KVL SR zložilo desať nových členov, 
z  toho šesť kolegýň a  štyria kolegovia, pričom ôsmi z  nich 
absolvovali Univerzitu veterinárskeho lekárstva a  farmácie 
v Košiciach a dve ukončili štúdium na Fakulte veterinárneho 
lekárstva Veterinárnej univerzity v Brne. Súčasťou zápisu je 
uvedenie nových členov KVL SR do problematiky týkajúcej 
sa výkonu súkromných veterinárnych činností a povinností 
súkromného veterinárneho lekára. Pri prezentácii dôležitých 
informácií prezidentom a  viceprezidentom, ktoré súviseli s 

KVL SR informuje

praktickou aplikáciou legislatívneho rámca pri výkone pro-
fesie súkromného veterinárneho lekára, bol aktívny záujem 
zo strany nových kolegov.

Aktuálny stav v registri komory k 27. 2. 2023:
-	 celkový počet členov – 1540, z toho 698 žien a 842 mu- 

 žov 
-	 počet zápisov do registra KVL SR v roku 2023 – 14 
-	 počet vyčiarknutých členov za rok 2023 – 16
-	 počet pozastavených členstiev za rok 2023 – 3 
-	 počet obnovených členstiev za rok 2023 – 6 
-	 počet členov v klube seniorov – 84

Sľuby nových členov a aktuálne informácie z Registra KVL SR
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Prezident KVL SR MVDr. Kráľ, viceprezident KVL SR MVDr. 
Novotný, členovia prezídia KVL SR MVDr. Stodola a  MVDr. 
Baran sa dňa 7. 2. 2023 stretli v Bratislave na pôde ŠVPS SR 
s  jej zástupcami, a to ústredným riaditeľom prof. MVDr. Jo-
zefom Bírešom, DrSc., vedúcim legislatívneho a  právneho 
odboru JUDr. Bohuslavom Harviľakom, vedúcou úseku far-
mácie MVDr. Martinou Ihnátovou, inšpektorom odboru kon-
troly krmív, ekológie a veterinárnej farmácie MVDr. Jánom 
Lazarom, vedúcim odboru zdravia a ochrany zvierat MVDr. 
Martinom Chudým a inšpektorkou odboru zdravia a ochra-
ny zvierat Ing. Luciou Štepkovou. Program, ktorý bol pred-
metom pracovného stretnutia, bol zameraný na aktuálne 
témy ako Zákon o lieku – uplatňovanie zákona o lieku v pra-
xi, elektronizácia ŠVPS a jej vplyv na povereného súkromného 
veterinárneho lekára, aktuálna nákazová situácia v Slovenskej 
republike, plán VPO na rok 2023, Centrálny register spoločen-
ských zvierat – aktuálne informácie. V úvode stretnutia prof. 
MVDr. Jozef Bíreš, DrSc. informoval o  navrhovaných zme-
nách zákona o  veterinárnej starostlivosti, ktoré predkladali 
poslanci Národnej rady SR a zároveň zdôraznil, že sa nejed-
ná o  štandardný postup v  legislatívnom procese, a preto 
tieto návrhy budú po dohode s MPaRV stiahnuté z rokova-
nia v Národnej rade SR. JUDr. Harviľák informoval o prípra-
ve zákona o veterinárnej starostlivosti, návrh bol už v roku 
2019. Táto veľká novela zákona doteraz nebola predložená 
a problémy nie sú vyriešené. V tejto súvislosti MVDr. Stodo-
la upozornil na potrebu doplniť do návrhu novely zákona 
o veterinárnej starostlivosti zmeny týkajúce sa financovania 
elektronickej databázy CRSZ. MVDr. Ihnátová vyhodnotila 
uplatňovanie zákona o lieku na Slovensku v praxi za druhý 
polrok 2022. Podala informáciu o počte prihlásených veteri-
nárnych lekárov do databázy hlásenia spotreby liekov (cca. 
300). Upozornila na kontroly zo strany RVPS so zameraním 

Pracovné stretnutie prezídia KVL SR a ŠVPS SR
na tých SVL, ktorí nemajú žiadny zápis v aplikácii a budú voči 
ním uplatňované sankcie. Informovala o veľmi zvýšenom 
náraste spotreby hlavne cefalosporínov (z dôvodu chýbajú-
cej ochrannej lehoty na mlieko). Prof. Bíreš informoval o pri-
pravovaných kontrolách z EÚ ohľadom AMR na Slovensku. 
Prof. Bíreš upozornil, že digitalizácia vrátane ambulantných 
kníh bude ukončená do konca októbra. MVDr. Kráľ požiadal 
o  stretnutie s  vedením ŠVPS SR pred spustením aplikácie, 
možnosťou odskúšania, prípadného pripomienkovania pred 
samotným spustením a školeniami, ktoré sa majú uskutoč-
niť koncom roka pre členov KVL SR. MVDr. Chudý informoval 
o aktuálnej nákazovej situácii na Slovensku ohľadom AMO, 
vtáčej chrípky, besnoty a IBR. Eradikačné programy sú pri-
pravené a pripravujú sa opatrenia. Podrobnejšie informoval 
o výskyte besnoty zavlečenej z Ukrajiny. Jedná sa o zistenie 
vírusu besnoty u jazveca, líšky a  psa. Z tohto dôvodu je Slo-
vensko rozdelené na dve zóny. MVDr. Chudý oboznámil prí-
tomných, že problémom pri naplňovaní plánu VPO je nedos-
tatok financií. EK nenašla peniaze na požadované opatrenia 
pre kontrolu zdravia zvierat a došlo ku zníženiu. Dôsledkom 
toho je aj k čiastočná úprava VPO. KVL SR predložila návrh na 
zvýšenie cien za úkony vo VPO ešte v auguste 2022 . Návrh 
bol zo strany ŠVPS SR prijatý a akceptovaný, avšak z vyššie 
uvedených dôvodov táto požiadavka KVL v tomto roku prav-
depodobne nebude naplnená. Ing. Štepková informovala, 
že požiadavky na zmeny v CRSZ zo strany ŠVPS SR boli tak-
mer všetky realizované a po dohode sa zrealizujú posledné 
požiadavky. Na záver pracovného stretnutia vyjadrili obidve 
strany potrebu vzájomnej informovanosti a korektnej súčin-
nosti pri plnení štátnych veterinárnych činností.

MVDr. Ladislav Stodola

Celoslovenský veterinárny ples 2023, ktorý spoločne or-
ganizujú tri piliere veterinárnej profesie – Komora veterinár-
nych lekárov SR, Univerzita veterinárskeho lekárstva a far-
mácie v Košiciach a Štátna veterinárna a potravinová správa 
SR sa konal v piatok 20. 1. 2023 v Dome umenia v Košiciach. 

Celoslovenský veterinárny ples 2023
Tento rok pripadla organizá-
cia plesu na KVL SR. Vzájom-
né prepojenie v príhovoroch 
potvrdili aj rektorka UVLF 
Dr. h. c. prof. MVDr. Jana 
Mojžišová, PhD., ústredný 
riaditeľ ŠVPS SR prof. MVDr. 
Jozef Bíreš, DrSc., a prezi-
dent KVL SR MVDr. Ľubomír 
Kráľ. Plesový večer si vychut-
nali aj mnohí hostia, medzi 
nimi napríklad, prezidentka 
Komory veterinárnych leká-
rov Českej republiky MVDr. 
Petra Šínová, poslanec NR 
SR MVDr. Jaroslav Karahuta 
a ďalší. V otváracom prog-
rame účinkovali členovia a 
členky Tanečného klub Me-
teor pod vedením Milana 

Plačka. Bohatá tombola a príležitosť vyfotiť sa pred fotos-
tenou s názvom plesu bola už tradíciou. O dobrú náladu sa 
po celý večer staral výborný Michal Kentoš & Band. Plesoví 
hostia si okrem zábavy a vynikajúceho menu mohli pochutiť 
aj na degustácií vín z celého Slovenska. 
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SKŠF informuje

Obdobie oddychu? V SKŠF neexistuje! Čo sa udialo, deje a udeje u nás v Košiciach

Obdobie januára a  februára je už tradične to najnáročnej-
šie – skúškové a  štátnicové. Prostredie univerzity je pustejšie 
a študenti vážnejší. Aj spolok vtedy na chvíľu poľavuje, naoko 
odpočíva a intenzívne pracuje na nových výzvach letného se-
mestra a svojich najväčších akciách – Prelomový ples farmace-
utov a Dni pracovných príležitostí. A čo sa teda v spolku dialo 
a bude diať?

Január bol plný plánovania jednej z najväčších akcií, ktoré 
ako Spolok košických študentov farmácie v spolupráci s Uni-
verzitou veterinárskeho lekárstva a  farmácie v  Košiciach 
a partnermi podujatia organizujeme. Celý mesiac sa niesol 
v  duchu telefonovania, mailovania, vybavovania, stretáva-
nia a dolaďovania detailov. Ples samotný, ktorý sa uskutočnil 
17. 2. 2023 bol vyvrcholením nášho úsilia a tou najsladšou 
odmenou, akej sa nám mohlo dostať. Veľmi nás potešila bo-
hatá účasť z alma mater – privítali sme nového pána rektora 
Jozefa Nagya s prorektormi, mnoho členov pedagogického 
zboru a  okrem iného aj prezidenta Slovenskej lekárnickej 
komory Ondreja Sukeľa či našich najmladších prvákov, ktorí 
sa na plese objavili vo veľkom počte. Keďže sa ale ples volá 
prelomový, hlavnými hviezdami večera boli naši tretiaci, kto-
rí sa v tomto čase ocitli v polovici svojej cesty za vysnívaným 
povolaním farmaceuta. Počas programu plesu im bola na 
pamiatku pripnutá stužka s kapsulou a symbolicky prelomi-
li veľkú tabletu, ktorá symbolizuje prelomenie polovice ich 
štúdia. Program plesu obohatila už tradične košická tanečná 
skupina UNOSTAR DANCE STUDIO. Tento rok sme nenechali 
nič na náhodu a okrem DJ sme privítali na našom plese aj 

kapelu PADAK, ktorá sa celý 
večer starala o  skvelú zába-
vu a  plný parket. Veríme, že 
skvelá hudba, program, tom-
bola, cena od pána rektora, 
jedlo či zábava nie len vyča-
rovali úsmev na tvárach všet-
kých hostí, ale im aj poskytli 
krásne spomienky a  chuť 
zúčastniť sa prelomového 
plesu aj o rok. Všetkým, kto-
rí nás akokoľvek na a v tento 
krásny deň podporili srdeč-
ne ďakujeme! 

Okrem plesu sme vo feb-
ruári stihli aj iné podujatia. 
Ako každý semester, ani te-
raz nesmelo na začiatku chý-
bať naše PSP – Pivo s prvák-
mi. Pivo s prvákmi je tradičná 
akcia spolku, kedy sa všetci 

stretneme spolu s prvákmi pri pivku a bowlingu, porozprá-
vame sa, poradíme, pomôžeme či posťažujeme. Touto ces-
tou sa zblížime najviac a okrem pomoci im vieme aj podrob-
nejšie vysvetliť, čo všetko SKŠF ponúka. FOTO 2

V  ďalšom týždni, tesne pred plesom, sa uskutočnila aj 
zahraničná prednáška z cyklu Kam po škole? s Mgr. Andre-
ou Olejárovou, ktorá pracuje ako farmaceutka na oddelení 
kontroly v  lekárni vo Švédsku. Priblížila našim študentom 
nie len svoju cestu a svoj život farmaceuta v zahraničí, ale aj 
lekárnický systém vo Švédsku, pracovné možnosti, prostre-
die a celkový život na severe Troch koruniek. Študentov pani 
magistra veľmi zaujala a diskusia po krátkej prednáške bola 
veľmi výživná. A aby som nezabudla! Pri tom všetkom sme 
stihli vydať aj ďalšie, tohto roku prvé číslo nášho študentské-
ho časopisu Fx NEWS, ktorého hlavnou témou je zdravie dý-
chacej sústavy. Do časopisu nám pribudla rubrika Galenické 
okienko pripravovaná magistrou z lekárne, tak si ho neváhaj-
te prečítať aj v online podobe.

Vo februári sa udiala ešte jedna dôležitá vec – presne deň 
po plese 18. 2. 2011 uzrel náš maličký spolok svetlo sveta 
a dnes sa radí k veľkým a výrazným študentským organizá-
ciám s mnohými kvalitnými, vzdelávacími, kultúrnymi aj me-
dzinárodnými podujatiami. Ďakujeme všetkým za dlhoroč-
nú podporu, pomoc a cenné rady, lebo aj vy ste SKŠF – keby 
ste neboli, nie sme ani my. 

A čo bude potom? Sledujte nás a uvidíte! Takže ako sa ho-
vorí... zostaňte aj naďalej naladení na vlne SKŠF!

Simona Hisirová


